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Protokół Nr XXXV/2018 

 

z sesji Rady Gminy Klembów 

odbytej 26 września 2018 roku w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Klembowie 

  

Obrady rozpoczęto o godz.1614, a zakończono o godz. 2033 

W posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych, co stanowi 86,66% obecności radnych.  

W obradach nie uczestniczyła Radna pani Jadwiga Szewczyk 

W obradach nie uczestniczył Radny pan Tadeusz Wojda 

 

Porządek obrad:  

  

1. Otwarcie XXXV zwyczajnej sesji Rady Gminy, 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXV zwyczajnej sesji Rady Gminy, 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy, 

4. Przyjęcie protokołu z XI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy, 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Klembów na 2018 

rok, 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2018–2028, 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI.390.2018 Rady 

Gminy Klembów z dnia 22 lutego 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Wołomińskiemu, 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII.404.2018 Rady Gminy 

Klembów z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie podziału Gminy Klembów na okręgi 

wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu, 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII.405.2018 Rady Gminy 

Klembów z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie podziału Gminy Klembów na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia na terenie Gminy Klembów 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, oraz zasad usytuowania 

na terenie Gminy Klembów miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie Programu Współpracy Gminy 

Klembów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

rok 2019, 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.402.2018 Rady 

Gminy Klembów z dnia 27 marca 2018 r., 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do realizacji Gminie Wołomin 

zadania w zakresie wykonania dokumentacji projektowej budowy drogi, 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości do 

gminnego zasobu nieruchomości, 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości            

w trybie bezprzetargowym, 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości            

w trybie bezprzetargowym, 

17. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Klembów za okres między sesjami, 

18. Interpelacje radnych i odpowiedzi na interpelacje, 

19. Sprawy różne i wolne wnioski, 

20. Zamknięcie obrad XXXV zwyczajnej sesji Rady Gminy.   

 

                                                                                                                                                                              

Ad.1.  

 

Otwarcia XXXV zwyczajnej sesji Rady Gminy dokonała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 

pani Emilia Kamińska.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska powitała wszystkich zebranych na 

sesji. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że na sesji obecnych 

jest 12 radnych, jest quorum a zatem podejmowane uchwały będą miały moc wiążącą.  

 

Ad.2.  

  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska przedstawiła porządek obrad 

XXXV zwyczajnej sesji Rady Gminy.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zapytała czy Radni mają pytania 

bądź uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuję pani Przewodnicząca. Rozumiem, że jest to czas do 

składania ewentualnie wniosków do porządku obrad.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Tak.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „W takim razie chciałem pani Przewodnicząca i szanowni 

państwo Radni zgłosić taki mój wniosek, aby na dzisiejszej sesji omówić, przedyskutować 

założenie pt. „Dyskusja nad założeniami gospodarki ściekowej na terenie gminy Klembów” i 

chciałbym żeby było to umieszczone w pkt 17 po projektach uchwał.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Przed sprawozdaniem tak.” 

 Radny pan Andrzej Pisarek: „Tak chyba zawsze tak żeśmy przyjmowali, że jeżeli były jakieś 

zmiany były raczej umieszczane po uchwałach a przed kolejnymi punktami, więc to bym chciał. 

A krótkie uzasadnienie, dlaczego dlatego że mamy koncepcje, która była przygotowana na 

koniec kadencji planowane są teraz do WPF środki na program budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków i uważam, że dobrze by było też się do tego w jakiś sposób odnieść i 

przedstawić stanowisko tym bardziej, że komisja, której mam zaszczyt przewodzić też tym 

tematem trochę ostatnio się zajmowała. Dziękuję.” 

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Ja mam pytanie odnośnie tego punktu to znaczy 

chciałabym się dowiedzieć, na czym będzie polegała ta dyskusja i na jakich materiałach 

będziemy się opierali, bo ja na przykład dzisiaj ze sobą żadnych nie mam to tak o niczym. Czy 
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może Komisja Rolnictwa ma konkretne pytania czy konkretne uwagi to chciałabym się 

dowiedzieć. To chciałam wiedzieć przed głosowaniem w sprawie wprowadzenia tego punku, 

bo żeby tak sobie tylko pogadać dla samego pogadania to ja nie widzę większego sensu 

natomiast chcę dowiedzieć się, jakie konkretnie, czego konkretnie będzie to dotyczyło. Czy 

będą to konkretne pytania, jeżeli tak to, jakie. To wtedy jest to dla mnie wyjaśnienie i ma to 

rację bytu, jeżeli Komisja Rolnictwa czy pan Przewodniczący Komisji Rolnictwa przygotował 

konkretne pytania i oczekuje konkretnych odpowiedzi to ja bardzo chętnie tego wysłucham a 

takie opowieści o niczym to nie jestem tym przesadnie zainteresowana. A nie jestem 

przygotowana na to, ponieważ pan Przewodniczący, co się trochę dziwię no nie skierował do 

Radnych żadnego emaila z informacją na przykład, że będzie chciał taki punkt wprowadzić i 

wtedy ja bym te materiały sobie przygotowała.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuję pani Przewodnicząca. Odnosząc się do pytania pani 

Radnej Marcinkowskiej chciałem powiedzieć, że Komisja Rolnictwa Zaopatrzenia Ludności i 

Gospodarki Wodnej, Drobnej Wytwórczości i Ochrony Środowiska od dwóch posiedzeń 

rozpatrywała między innymi otrzymany niedawno dokument w postaci płyty „Koncepcja 

gospodarki ściekowej na terenie gminy Klembów”, dwa też ma w swoim przedmiocie zakresie 

te zagadnienia i to by było ja bym przedstawił czując się w pewien sposób zobowiązany 

oczywiście nawet stanowisko komisji w tym sensie a przynajmniej w części komisji, bo 

pracowaliśmy nad tym mamy swoje uwagi, swoje wnioski i teraz trzeba by było przedstawić, 

bo gdyż to może być ostatnia sesja a temat był jak to się mówi przedmiotem prac i Urzędu 

Gminy i naszej komisji w tej kadencji. Także to będzie nawet kwestia stanowiska pewnego, 

pewnych uwag, pewnych oczywiście pytań, pewnych wniosków. Wydaje mi się, że one by były 

dla państwa Radnych dosyć ciekawe nie, które jakieś takie sugestie przemyślenia.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Czy ja rozumiem, że pan radny 

przygotował stanowisko, jako Przewodniczący, który chciałby zapoznać z tym stanowiskiem 

nas radnych tak i ewentualnie zaprosić do dyskusji.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Tak, tak można powiedzieć.” 

Mecenas powiedział, że można ten temat omówić w punkcie „Sprawy różne i wolne wnioski.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Pani Przewodnicząca ja składałem wniosek żeby był w punkcie 

a nie w sprawach różnych.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Dziękuję pani Przewodnicząca. Chciałbym zwrócić uwagę, 

że punkt odnoszący się do oczyszczalni ścieków i właśnie do tego problemu będzie i tak 

poruszany w kwestii uchwały, która tam jest w budżetowej. Ponieważ w budżecie są zapisane 

środki ja popieram oczywiście wniosek pana Radnego Pisarka gdyż na ten temat jest potrzebna 

szersza dyskusja gdyż taka dyskusja po otrzymaniu ostatecznych materiałów się nie odbyła.  

Poza tym zwracam uwagę też, że nie wszystkie uchwały, które były stawiane na sesji były 

wcześniej sygnalizowane w wielu przypadkach nie mieliśmy materiałów i też żeśmy na ten 

temat a była uchwała była tak. Między innymi też ostatnio dostaliśmy materiał ze sprawozdania 

za ostatnie półrocze parę dni temu i też tego czasu jest mało a materiał jest obszerny. Wiec to 

nie jest argument żeby tego dzisiaj tej dyskusji nie przeprowadzić.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poddała pod głosowanie wniosek 

o zmianę porządku obrad wprowadzając po punkcie 16 punkt 17: „Dyskusja nad założeniami 

gospodarki ściekowej na terenie gminy Klembów”  
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Wniosek (zgłoszony przez Radnego pana Andrzeja Pisarka) o wprowadzenie do porządku 

obrad punkt 17: „Dyskusja nad założeniami gospodarki ściekowej na terenie gminy Klembów”. 

 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 2 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania zmiana porządku obrad została przyjęta. 

 

Ad.3. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zapytała czy Radni mają uwagi 

bądź propozycje do protokołu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu protokołu z XXXIII 

sesji Rady Gminy. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy. 

 

Za    -  9 

Przeciw    -  0 

Wstrzymało się   -  3 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z XXXIII sesji został przyjęty.  

 

Ad.4. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Przyjęcie protokołu z XI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zapytała czy Radni mają uwagi 

bądź propozycje do protokołu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu protokołu z XI 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. 

 

Za    -  8 

Przeciw    -  0 

Wstrzymało się   -  4 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z XI nadzwyczajnej sesji został przyjęty.  

 

Ad. 5.  
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Klembów na 2018 rok. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Dziękuję pani Przewodnicząca. Ja mam tylko taką uwagę 

panie Wójcie do pana, że wie pan, że znowu pan tak po macoszemu potraktował Wolę 

Rasztowską, jeśli chodzi przy tych zmianach, które pan dzielił. Ja rozumiem, że to jest tylko 

projekt w tej chwili dzięki i za to natomiast szkoda, że nie uwzględnił pan też ul. Wspólnej, 

która jest w środku Woli Rasztowskiej, która ma wielkie błoto i też należałoby to ucywilizować 

tą drogę a tutaj akurat nie znalazła się w pana działaniach. Natomiast hojnie pan dzielił 

pozostałe miejscowości natomiast no akurat taka sytuacja jest, że znowu nas pan tutaj pominął, 

ale co kolwiek pan dał tym razem także tylko taką mam uwagę. Dziękuję.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „Panie Wójcie mam takie pytanie, ponieważ zawsze 

kiedykolwiek któryś z Radnych występuje o jakąś małą rzecz mówimy ze nie mamy środków 

tutaj zwiększyliśmy wydatki o ponad milion złotych nie wiem czy pan zdaje sobie sprawę, co 

się dzieje obecnie w szkole w Dobczynie przy wydawaniu posiłków no i przy takiej kwocie 

tzn. powiem najpierw, co się może tam wyprawia. Ponieważ jedna pani wydaje 160 obiadów, 

co jest rzeczą niemożliwą żeby w czasie przerwy to zrobić i się zastanawiam czy w tej kwocie, 

która tutaj została nam przedłożona nie znalazłaby się jakaś kwota na etat pracownika 

administracji, czyli pomoc kuchenną, bo to jest taki temat na dzień dzisiejszy bardzo niezbędny 

to raz. Druga sprawa dotyczy budowy chodnika drogi skrzyżowania przy ulicy w Pasku i 

Dobczynie przy ul. Prymasa Tysiąclecia i Wiśniowej chodzi o nieruchomość, która tam na rogu 

się znajduje. Temat pan doskonale zna, bo wiem, że ci państwo u pana byli ustalenia między 

panem a tym państwem też były inne. Po rozmowie właśnie z mieszkanką owego skrzyżowania 

tzn. poproszono ją żeby się przesunęła z bramą o parę metrów od strony Wiśniowej, bo tam jest 

przejście dla pieszych i niestety to będzie kolidowało z tym przejściem i zapewniano ją, że 

będzie miała dołożone część chodnika chodzi o 5m dosłownie wydłużenia tym czasem tego nie 

zrobiono pani nie ma jak wyjeżdżać. I się zastanawiam czy też w tej kwocie nie można by było 

dołożenia tego chodnika czy to można zrobić w ramach tej budowy czy też by nie powinny 

takie środki się tutaj znaleźć. A trzecia sprawa ja przejrzałem ten budżet ten projekt budżetu, 

ale zauważyłem również, że w zasobach naszych gminnych pojawił się samochód marki 

Qashqai i chciałbym się dowiedzieć od pana, co to jest za samochód czy my go kupiliśmy, 

jeżeli tak to, dlaczego tego nie ma w budżecie, czy to jest może jakiś leasing czy coś innego. 

Co to za historia z tym samochodem, bo chciałbym ją poznać i dlaczego jej tutaj nie ma? 

Dziękuję.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Po kolei, jeżeli chodzi o organizację kuchni to tak jak wielokrotnie 

mówiłem liczba etatów każdorazowo przed akceptacją arkusza organizacyjnego na dany rok 

szkolny CUW przelicza liczbę etatów na liczbę dzieci proporcjonalnie i we wszystkich 

szkołach mamy bardzo podobne użyję takiego słowa przeliczniki. Więc jeśli jest jakiś problem 

to prawdopodobnie jest to problem organizacyjny. Drugi temat skrzyżowanie Wiśniowej nikt 

nikomu nie obiecywał żadnego zrobienia zjazdu, jeśli chodzi o przesunięcie wjazdu to niestety 

ten wjazd nie mógł być na zakręcie i pani o tym została poinformowana wybrała taką a nie inną 
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lokalizację zjazdu tego nowego natomiast nikt nie obiecywał, że zjazd zostanie wyłożony 

kostką. Jedyne, co mogę zaproponować i pani o tym wie to usypiemy tłuczniem trochę pobocze 

tak żeby było dojście do chodnika. Jeśli chodzi o samochód nic tajemniczego proszę państwa 

dobrze państwo wiecie, że przez 4 lata jeździłem swoim prywatnym samochodem do celów 

służbowych robiąc ponad 1200km miesięcznie otrzymując ryczałt w wysokości 170,00 zł. 

Akceptowałem to do pewnego momentu zapewne się państwo domyślacie do momentu 

obniżenia pensji. W momencie drastycznego obniżenia pensji ja nie jestem wstanie ponosić 

kosztów używania samochodu prywatnego do celów służbowych, wobec czego w ramach 

posiadanych środków bieżących pozyskałem samochód w tzw., leasingu operacyjnym.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie pan jest po prostu powiedziałbym no nie użyję 

teraz tego słowa, ale chcę zaznaczyć, że jak to się ma niech pan mi odpowie do wywiadu, który 

pan udzielił w „Gońcu Tłuszczańskim” gdzie pan powiedział, że pan nie przyszedł do Urzędu 

pracować dla pieniędzy, jak to się ma. Bo wie pan nakłamał pan wiele napisał pan wiele 

kłamstw, kłamstw jest pan kłamcą wiele pan okłamał, że tego jest pan kłamcą. Ja panu powiem, 

dlaczego jest pan kłamcą. Ponieważ tak jak pan w Urzędzie zarabiał nie zarabiał pan 

wcześniej.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Panie Radny Rasiński proszę 

nie obrażać Wójta, bo odbiorę panu głos, nie obrażamy tutaj nikogo.”  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Przepraszam ja mówię, jeśli pan Wójt ma uwagi, jeśli pan 

Wójt się z tym nie zgadza proszę bardzo jest droga do tego. A ja panu udowodnię, że tak jest 

proszę niech mieszkańcy wezmą pana deklaracje podatkową z początku roku ile pan zarabiał i 

ile pan zarabia w gminie i wystarczy tyko te wartości porównać. To nie jest nieprawda.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Jest wszystko jawne proszę sprawdzić moje oświadczenie 

majątkowe.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „To, co pan powiedział to, co pan mówił, że pan za to, że 

ustawa rządowa obniżyła panu pensję to pan sobie wziął samochód a może pan te pieniądze 

właśnie przeznaczyłby na dzieci. Pytanie czy była uchwała teraz czy była uchwała, która 

zmieniała tamtą uchwałę, co żeśmy przyznawali panu ryczałt. Ile będzie kosztował nas ten 

samochód, przez jaki okres w ogóle, na jakich zasadach pan go wziął. Czy to jest leasing, 

dzierżawa, my żeśmy kupili ten samochód proszę odpowiedzieć na to pytanie?” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Udzieliłem już odpowiedzi natomiast szczegółowe informacje 

mogę przedstawić pisemnie.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Bardzo proszę o przedstawienie pisemne.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „Panie Wójcie tu niema, co się denerwować Tylko pojawia się 

to nie o to chodzi pan posłucha. To nie chodzi o to żeby się denerwować tutaj pojawia się 

samochód w gminie my o tym samochodzie nic nie wiemy, nie ma go tutaj w budżecie ani w 

tym ani na poprzedniej sesji i co my mamy na ten temat sobie myśleć jak pan nas traktuje w 

tym momencie. Jakiej pan nam udzielił informacji kupiłem sobie samochód i wszystko jest w 

porządku. Ile kosztuje ten samochód nas, dlaczego tego nie ma w budżecie czy to nie powinno 

się tutaj znaleźć, skąd pan miał środki na zakup tego auta. Panie Wójcie mówi pan, że dostawał 

za swój samochód 170,00 zł ryczałtu a gdzie paliwo, przecież pan tu faktury na pewno 

przedstawiał. Wie pan, co ja poproszę od pana żeby jak to za swoje paliwo pan jeździł i tutaj 

ryczałt otrzymuje 170,00 zł.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Oczywiście.”  
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Radny pan Piotr Zakrzewski: „Wie pan, co ja panu coś powiem, bo widzę, że ta dyskusja jest 

jałowa. Pytamy się o samochód pan widzę, że jest drażliwy temat. Niech pan nam wytłumaczy, 

chyba to powinno się tutaj znaleźć, gdzie to jest, tego tu nie ma tych kwot, które powinny być 

na to zabezpieczone na ten cel. Powiedział Wójt, że to był leasing. Ok. niech kupuje tylko niech 

nas o tym poinformuje chcę zakupić samochód, bo mój nie wiem zepsuł się popsuł się, za dużo 

kilometrów robi nie można w ten sposób.” 

Mecenas: „Wójt nie złamał prawa były pieniążki w budżecie.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski:, „Ale gdzie były tutaj nie ma tych pieniążków. Ja po to tu siedzę 

w tej Radzie żeby taką wiedzę posiadać żebym wiedział skąd za ile ten samochód i czy to jest 

leasing czy to jest z wypożyczalni pan ten samochód wziął.”  

Wójt pan Rafał Mathiak: „Tak jak powiedziałem dostanie pan na piśmie umowę oraz 

wszystkie szczegółowe informacje. Natomiast podkreślę jeszcze raz wszystkie wydatki 

wydatkowane są zgodnie z budżetem i w ramach posiadanych kompetencji.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie ja w dalszym ciągu w tej samej sprawie ja 

oczekuje od pana, że pan powie teraz ile będzie nasz kosztowało czy to jest leasing ile będzie 

nas ten leasing kosztował. To, że pan kupił to wszyscy wiemy czy pan kupił czy pan nabył nie 

wiem, w jaki pan sposób go użytkuje nie wiem, jaki sposób władania jest użytkowania tego 

samochodu przez pana. Natomiast my chcemy wiedzieć i wszyscy mieszkańcy, którzy nas 

oglądają zapewne też chcą wiedzieć, że pan kupił i za ile. Dlaczego pan to chce utajnić, co pan 

się boi przed wyborami ujawnić kwotę. Proszę powiedzieć, jaka kwota była wydatkowana lub 

jaka będzie ile będzie leasing, najem czy nie wiem kupno proszę powiedzieć, w jakiej formie 

pan go użytkuje, jaka to jest forma użytkowania, jaka jest ostateczna wartość tego samochodu. 

Panie Wójcie zachowuje się pan jak na własnym folwarku to są pieniądze publiczne i proszę 

udzielić odpowiedzi jestem stanowczy żeby udzielić odpowiedzi to nie jest pan na własnym 

folwarku. Tak pan może zataić kwotę, jeśli pan by wydawał z własnego portfela to są pieniądze 

publiczne i nie to, że pan nas post factum nas nikogo pan nie poinformował, że taki samochód 

zamierza pan kupić 12 000,00 zł wydajemy mamy w uchwale na policję czy inne tego i pan to 

informuje Radę natomiast o zakupach, których pan będzie jeździł o zmianie pana stanowiska 

nic żeśmy niewiedzieni a samochód pan użytkuje. Nawet pan w tej chwili odmawia odpowiedzi 

jeszcze raz proszę pana żeby pan odpowiedział, bo to nie są pana prywatne pieniądze to są 

pieniądze mieszkańców Gminy Klembów, którzy zapewne też chcieliby wiedzieć za ile pan ten 

samochód nabył.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Klembów na 2018 rok. 

 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.432.2018 została podjęta. Jedna 

osoba nie brała udziału w głosowaniu. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Zostałam poproszona o 

udzielenie głosu panu Komendantowi Komisariatu Policji w Tłuszczu pan Janusz Ołdak.” 

Komendant Posterunku Policji w Tłuszczu Janusz Ołdak: „Dzień dobry witam państwa 

serdecznie przepraszam za spóźnienie, ale mamy na gorąco zatrzymanych sprawców i nie 

pozwalają mi czynności być w terminie. Stawiłem się przed państwem, aby prosić o pieniądze 

na zakup radiowozu. Jest to radiowóz nieoznakowany, dlaczego nieoznakowany, dlatego 

nieoznakowany, ponieważ ostatnio pojawiło się u nas dużo kar wskazujących na spożywanie 

alkoholu chociażby w Woli Rasztowskiej w różnych miejscach. I gdy my podjeżdżamy 

oznakowanym radiowozem to oni już dawno wiedzą, że policja jedzie i już są dawno 

pochowani a cywilny radiowóz tak szybko nie będą sobie mrugać i dzięki temu będzie mogło 

jeździć dwóch dzielnicowych. Bo tutaj na wyraźną prośbę Wójta od 15 października na terenie 

gminy będzie dwóch dzielnicowych będzie taki podział jak kiedyś był. Chciałem zrobić to 

wcześniej, ale mam obecnie teraz dwóch dzielnicowych jeden jest na szkoleniu drugi jest chory 

i mam tylko dwóch jeden zajmuje się miastem i gminą Tłuszcz a drugi zajmuje się Klembowem. 

I od 15 października chciałbym już żeby było na terenie gminy Klembów dwóch 

dzielnicowych, bo myślę, że to będzie bardzo dobre rozwiązanie. I bardzo bym prosił o 

pozytywne głosy w sprawie.” 

Radna pani Halina Adamska: „Jeżeli już ja mam taką prośbę do Komendanta, jeżeli kupicie 

już ten samochód to niestety nie, którzy mieszkańcy z Woli Rasztowskiej przenieśli się na plac 

zabaw do Roszczepu i niestety my sami musimy w to ingerować co bardzo trudno nam jest 

więc jak będziecie jechali przy okazji do tej Woli to żebyście najpierw na plac zabaw zajrzeli. 

Właśnie tacy troszeczkę więksi i troszeczkę nam urządzają jakieś tam libacje i tak przy okazji 

bardzo proszę nie zapomnieć o placu zabaw w Roszczepie, bo tam już za mocno się tam dzieje 

a to niestety przykro mi mieszkańcy Woli Rasztowskiej.”   

Komendant Posterunku Policji w Tłuszczu Janusz Ołdak: „Dzieci teraz poszły do szkoły to 

doroślejsi się zabawiają. Dziękuję państwu bardzo serdecznie.” 

 

O godz. 1656 przybyła na obrady Radna pani Hanna Stańczyk 

 

Ad. 6.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018–2028. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Andrzej Górecki: „Na poprzedniej sesji zwyczajnej zainicjowałem rozmowę na 

temat rozbudowy szkoły w Dobczynie i rozmowa była dość burzliwa, po której Wójt 

zadeklarował się, że znajdą się pieniądze, wypuści obligacje, jeżeli chodzi o gminę i 

przyspieszymy w ten sposób rozbudowę tej szkoły. Faktycznie tutaj w tej WPF takie środki się 

znalazły, za co w imieniu mieszkańców serdecznie dziękuję.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuję pani Przewodnicząca. Proszę państwa panie Wójcie 

w WPF znajdują się wprowadzamy nowe przedsięwzięcia do realizacji na lata 2019-2021 jest 

tych przedsięwzięć nowych jak dobrze czytam trzynaście, przepraszam dwanaście wersja 

poprawiona dwanaście tak pani Skarbnik.” 
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Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska: „Trzynaście jest niepoprawiona numeracja.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Czyli trzynaście. Ja chciałem zapytać a jednocześnie 

zawnioskować do pana Wójta, aby się znalazło czternaste zadanie. Które się mogło znaleźć a 

nawet powinno się znaleźć uważam tak, dlatego że ono wynika to zadanie oczywiście powiem 

później, o czym mówię ze strategii, którą żeśmy przyjęli lat temu dwa strategii oczywiście 

rozwoju gminy Klembów na lata 2015-2020 z perspektywą rozwoju do 2030 roku. Jest tam 

wymienione jedno z zadań do zrealizowania ono się znajduje w dziale IV cel strategiczny 2/1 

„Zapewnienie bezpiecznej dostępności do usług publicznych i mobilności mieszkańcom gminy 

oraz przyjezdnym” a cel operacyjny 2.1.1 budowa i modernizacja infrastruktury 

komunikacyjnej i to zadanie z tej strategii zaplanowane na lata 2018-2022. My tu mówimy 

gdzie pan wprowadza zadania do WPF na trzy lata mniej więcej 2021 a ja myślę o tym żeby ja 

o to oczywiście wnosiłem myślę, że przynajmniej w dwóch wnioskach do budżetu na kolejne 

lata to się nie znalazło chodzi o miejscowość Rasztów chodnik na ul. Wspólnej. Ten chodnik 

jest częścią projektu technicznego drogi, która była budowana w 2011 r. nie zostało to wtedy 

zrealizowane, dlatego że został ograniczony zakres rzeczowy tej inwestycji z uwagi na środki 

finansowe gdzie trzeba było tam oszczędzać i taka była propozycja Wójta, Rada się ku temu 

przychyliła i zostało jak zostało, czyli że na tamten czas inwestycja była zrealizowana bez 

chodnika żeby ograniczyć koszty z zamiarem, że w najbliższej przyszłości takiej czy innej 

będzie to robione.  Oczywiście kadencja się skończyła poprzednio nie było, więc też trudno 

było żeby, co roku wnioskować o chodnik, gdy tu się nie znalazł. Ale ja myślałem, że może w 

tej kadencji może się to uda zrobić stąd wnioskowałem parę razy do pana Wójta już o tą 

inwestycję i to już jest jak mówię jest 2019-2021 i niejako by się już kończył ten okres tej 

okresu wymienionego w tej strategii i stąd ja chciałem zawnioskować, aby zadanie takie 

zostało uwzględnione w prognozie, jako nowe przedsięwzięcie do realizacji na lata 2019-2021 

czyli „Budowa chodnika przy ul. Wspólnej w Rasztowie”. To jest oczywiście zgodne z 

projektem, który jest wykonany, który jest z tego, co ustaliłem do dalszej realizacji po jakiś 

tam ewentualnych korektach, ewentualnych uzgodnieniach, ale jak rozmawiałem z 

Kierownikiem Korycińskim to sprawa jest do zrealizowania w sensie formalno-prawnym tam 

się wiele nie zmieniło, jeżeli chodzi o teren. Dlatego chciałem wnieść o uwzględnienie w 

punkcie czternastym już w takim razie zadania ”Budowa chodnika przy ul. Wspólnej w 

Rasztowie”, jako poprawa bezpieczeństwa mieszkańców i użytkowników ruchu drogowego 

łączne nakłady finansowe wartość w kwocie 400 000,00 zł. Tak mniej więcej wychodziło tak 

pamiętam, że wtedy zabrakło takiej kwoty 400 000,00 zł, aby to zadanie było w całości 

zrealizowane, więc limit wydatków na 2019 r. 400 000,00 zł. Oczywiście deklaruje to, że 

najprawdopodobniej mieszkańcy w przypadku podjęcia środków sołeckich na przyszły rok 

najprawdopodobniej oczywiście mówię zechcieliby też te środki na ten cel przy okazji 

przeznaczyć żeby było jak najmniej żeby było tych środków jak to się mówi ze strony gminy. 

Taki jest mój wniosek żeby takie zadanie zostało umieszczone w tej prognozie. Dziękuję.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Przede wszystkim myślę, że WPF to nie jest to miejsce gdzie tego 

typu inwestycje powinniśmy wpisywać, proszę zwrócić uwagę, że w WPF są zadania głownie 

projektowe po to żebyśmy mogli ogłosić przetarg w tym roku na wykonanie tych 

dokumentacji. Ponieważ wykonanie dokumentacji to jest średnio 1,5 - 2 lat, jeśli pozwolenie 

wodno-prawne lub decyzja środowiskowa jest wymagana. Natomiast warto zwrócić uwagę i 

też odwołać się do strategii rozwoju gminny, o której pan tutaj mówi, że takich chodników jak 
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w Rasztowie to mamy w wielu miejscach takie potrzeby Krzywica, Krusze jest wiele takich 

dróg przy Radiowej na przykład dróg lokalnych, dojazdowych, które też wymagają chodników. 

Oczywiście nie kwestionuje konieczności wykonania tego chodnika, bo jakby nie ma podstaw 

do tego natomiast myślę, że to jest raczej kwestia odpowiednich środków budżetowych w 

danym roku a nie WPF, w WPF mamy strategiczne inwestycje, najdroższe oraz te projektowe. 

I oczywiście tak jak realizowaliśmy to w Krzywicy czy Pieńkach, jeśli będzie udział z funduszu 

sołeckiego to myślę, że Rada Gminy będzie skłonna żeby też tam dorzucić środki dodatkowe. 

Także moim zdaniem tak, ale nie WPF, WPF jest do tego żeby te strategiczne inwestycje 

natomiast, jeśli chodzi o te mniejsze inwestycje to po pierwsze mamy ich zdecydowanie wiele 

i każdy Radny pewnie za chwileczkę by zgłosił potrzebę swojego chodnika a druga rzecz, że 

to tak jak mówię to są kwestie budżetowe danego roku.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Panie Wójcie pan wspomniał, że znajdują się zadania 

projektowe no jest kilka budów, budowa drogi, budowa kolejnej drogi, więc tu są projekty 

wykonane bądź się już kończą i tu planujemy wykonanie, czyli zadania w postaci budowy nie 

tylko projektowania. Jeżeli chodzi tu pan wspomniał środki sołeckie jak pan doskonale wie to 

akurat jest przypadek dość nietypowy, jeżeli chodzi o inwestycje w naszej gminie, że był 

projekt techniczny drogi i chodnika z uwagi na ograniczenia finansowe zrezygnowano z 

budowy chodnika a tylko poszła jezdnia tak się raczej nie widziałem żebyśmy takie inwestycje 

robili, że jak już mamy projekt na jedno i drugie to z reguły robimy już całość a nie, że 

rozdzielamy. Tu zostało rozdzielone mieszkańcy to przyjęli no, bo taka była potrzeba trudno 

musi tak być i dlatego to zadanie jest o tyle nietypowe.  Czekamy na tą inwestycję już będzie 

ósmy rok w tym czasie z inwestycji, która była większa był wodociąg, który jest w całej gminie, 

więc to jakby się nie liczyło w sensie takim. Nie wiem czy mam dalej mówić czy pan Wójt to 

tak komentuje jak komentuje. W każdym bądź razie pana panie Wójcie informacja, że inni by 

zgłosili oczywiście przecież każdy Radny ma prawo zgłosić stosowny wniosek, jeżeli widzi 

taką potrzebę a kwestia o cenną później jest czy ją przyjmiemy czy pan go zaakceptuje bądź 

nie. Tak jak powiedziałem tu jest sytuacja nietypowa, że inwestycja nie została wykonana w 

całości z uwagi na sytuacje finansową w tamtym czasie. Oczekiwaliśmy do końca tamtej 

kadencji w porządku zrobimy to w tej poszło to nawet do strategii pan doskonale wie jest na 

2018-2020 dzisiaj ja już wnoszę drugi raz wnosiłem do budżetu nie zostało to uwzględnione 

na 2018 gdzie można było objąć to strategią też nie zostało uwzględnione. Pan proponuje 

odcinkami no nie jest to najlepsze rozwiązanie w tym przypadku, dlaczego to, co będziemy 

jeszcze pięć lat to grzebali w tym roku zrobimy 300m, w drugim 400m, później 500m to jest 

1,300km. Takie rozwiązanie nie jest najszczęśliwsze oczywiście jak ktoś nie ma projektu a jest 

taka potrzeba w danym regionie żeby poprawić to bezpieczeństwo to można się ratować, ale w 

tym przypadku jest projekt wszystkie uzgodnienia są i robienie tego etapami to będzie tylko 

powodowało utrudnienia dla mieszkańców. Raz na osiem dziesięć lat kwestia tego typu 

inwestycji nie jest aż takim obciążeniem dla budżetu gminy, kiedy tutaj możliwości mamy a 

pozostali państwo Radni mogą też wnioskować. Ja taki wniosek składam i prosiłbym pana 

Wójta żeby jednak to zaakceptował chyba, że pan Wójt obieca, że ta inwestycja znajdzie się w 

założeniach do budżetu na przyszły rok to jest kwestia do ustalenia. Ja przyjmuje, że pan Wójt 

przygotowuje jakieś założenia na pewno już o nich myśli Radni na pewno będą składali jeszcze 

w tej kadencji stosowne wnioski zapewne i to wtedy wiadomo kwestia czy zostanie uchwalone 

oczywiście tego nikt nie wie, ale jeżeli już się znajduje w projekcie to znaczy w zasadzie no. 
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Także panie Wójcie z całym szacunkiem do pana interpretacji ja bym prosił o to, aby zostało 

tu umieszczone oczywiście pod głosowanie to pójdzie bądź pan jak to się mówi potwierdzi mi, 

że znajdzie się ta cała inwestycja ten cały chodnik w końcu zrobiony po ośmiu latach, w końcu 

po ośmiu latach w projekcie budżetu na przyszły rok. Dziękuję na razie.” 

Radna pani Katarzyna Wnuk: „Ja chciałam też, co do WPF, jeżeli chodzi o środki 

zabezpieczone dziękuje dostałam tutaj jakby na miejscowość Tuł projekt, ale jeżeli chodzi są 

tu projekty i budowy tak. Więc jeżeli chodzi o budowę a projekt już mamy ku ukończeniu drogi 

w Karolewie i też nie został umieszczony i w tej kadencji też jakoś nie dostali jakiś wielkich 

finansów nakładowych. I akurat tego nie ma WPF też jestem z tego powodu rozczarowana, bo 

dostaliśmy 80 000, 00 zł w stosunku do innych miejscowości nie jest to wcale dużo. Więc 

skoro są nie tylko projekty, ale i budowy, więc uważam, że powinien być i Karolew też tutaj 

ujęty na 2019 r. skoro mamy projekt już ku ukończeniu. Dziękuję bardzo.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie ja także chciałem zgłosić projekt, projekt nie 

budowę projekt ul. Polnej, ponieważ wiemy, jakie były perturbację podczas tej wiosny, że 

ludzie nie mogli dojechać tam potrzebny jest zarówno projekt drogi jak i odwodnienia tego 

odcinka drogi. Ponieważ no żeby nie spotkać się z taką sytuacją, że ludzie będą musieli w tej 

chwili drugą stroną jeździli, ale to nie oto chodzi jest droga powinna być przejezdna i skoro są 

to projekty to jest ewidentnie projekt. Więc myślę, że na to też trzeba by było przeznaczyć ok. 

400 000,00 zł, bo to jest długa droga na ten projekt myślę, że to jest ta kwota, którą trzeba by 

było zarezerwować w WPF. Pan się uśmiecha dla pana to nie jest tego pan jeździ po suchej 

drodze natomiast mieszkańcy pan zrobił, co nie, którym lepszą drogę, ale pozostali nie mają 

tej drogi, więc proszę mieć to na uwadze. Ja mówię o Polnej mieszkańcy ul. Polnej, co nie, 

którzy mają dobrą drogę, nie wszyscy pozostali nie mają. A żeby dojechać tam dalej to niestety 

trzeba dojechać po polu normalnie po drodze polnej, tam nie ma nawet usypanego kruszywa 

nic nie ma i są doły, dziury ludzie jeżdżą omijają tą wodę po ludzkich polach. Taka sytuacja 

ma miejsce na tej drodze Polnej rzeczywiście to ulica Polna tak wygląda jak się nazywa.”  

Wójt pan Rafał Mathiak: „Uśmiecham się, ponieważ jakby próbuje sobie wyobrazić 

źródełko, z którego wypływają pieniądze na te wszystkie potrzeby, które oczywiście są 

niekwestionowane tylko Radni też odnoszę takie wrażenie, że powinni się orientować w 

finansach gminy i wiedzieć, na co gminę w danym momencie stać. Wracając jeszcze do 

projektów czy też zadań, które są zapisane w WPF zapisane są najważniejsze zadania te 

strategiczne i tak, jak co roku państwo wiecie, że najpierw ogłaszamy te największe przetargi 

po to żeby wiedzieć, jakie ceny uzyskamy i jeśli są dodatkowe środki to wprowadzamy kolejne 

zadania do realizacji, ale zaczynamy od tych najważniejszych. Natomiast, jeśli chodzi o 

budowę to proszę zwrócić uwagę, że są wpisane 3-4 strategiczne drogi, które będą realizowane 

bez chodników, mimo że są zaprojektowane z chodnikami. Natomiast są to na tyle ważne drogi, 

które dają możliwość komunikacji dla ogromnej rzeszy mieszkańców i przede wszystkim 

mieszkańcom zależy żeby muc przejechać suchą drogą, więc one będą w pierwszej kolejności 

realizowane w asfalcie. Natomiast wszystkie inne potrzeby znam rozumiem natomiast na tą 

chwilę nie widzę możliwości wprowadzenia ich do WPF, co nie oznacza, że w przyszłości nie 

będą realizowane.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Pan Wójt wspomniał przed chwilą, że będą realizowane 3-4 

drogi strategiczne i już pan zakłada w tym momencie, że one będą robione bez chodników. 
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Można wiedzieć, które to drogi będą robione bez chodników, mimo że projekt zakłada 

chodniki.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Wszystkie drogi.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Wszystkie będą robione bez chodników.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Wszystkie projekty proszę państwa projekty drogowe, które 

robimy, robimy z pełną infrastrukturą drogową, czyli chodnik lub ścieżka pieszo rowerowa o 

ile jest taka możliwość. Natomiast kwestia wykonawstwa zostawiamy na później czy też 

zakresu wykonawstwa zostawiamy na później. Wiem na pewno, że ul. Długa w Michałowie 

będzie wykonana w pierwszej kolejności tylko jezdnia asfaltowa, ponieważ tam jest długość 

2,5km i nie ma możliwości żeby w jednym roku zrobić 2,5 km drogi z chodnikiem.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Rozumiem panie Wójcie, czyli pan zakłada, że te 3-4 drobi 

będą robione w najbliższej przyszłości w perspektywie tych kilku lat i zapewne będą bez 

chodników, bo gdyż środki. Więc kiedyś będą te chodniki zrobione w moim przypadku, w 

2011 r. droga była zbudowana i czekam osiem lat na chodnik, więc no chyba już najwyższy 

czas żeby to się znalazło a zrozumiałem, że pan Wójt taki ma pomysł na ten chodnik, aby go 

etapować latami przynajmniej przez trzy lata no, bo środki sołeckie plus ewentualnie 

dorzucamy. Ja powtarzam jeszcze raz nie jest to najlepsze rozwiązanie gdyż powoduje to, co 

roku utrudnienia dla mieszkańców w poruszaniu się. Więc ja przedstawiłem swoje zdanie panie 

Wójcie w oparciu o sugestie i wnioski mieszkańców i w dalszym ciągu prosiłem pana Wójta 

żeby się do tego odniósł. Jeżeli pan by zechciał taką deklarację złożyć, że w budżecie znajdzie 

się na przyszły rok ta inwestycja to w WPF nie musimy umieszczać, jeżeli takiej deklaracji nie 

ma to ja będę się upierał żeby taki wniosek chcę taki wniosek złożyć. Takie mam od 

mieszkańców stanowisko żeby starać się o ten chodnik jak najszybciej po ośmiu latach w 

końcu. Dziękuję bardzo.” 

Radny pan Wojciech Śliwa: „Dziękuję bardzo pani Przewodnicząca za udzielenie głosu. 

Proszę państwa przysłuchuje się tutaj tej dyskusji i nasuwa mi się takie jedno pytanie. 

Dlaczego, pomimo że droga asfaltowa 21 lat temu została wybudowana w Krzywicy już się 

praktycznie rozsypuje do dzisiaj nie ma chodnika tzn. nie ma w całości chodnika, bo w tym 

roku kawałek powstał. I jak do tej pory jakoś i mieszkańcy bardzo nie krzyczeli, bo wiedzą, że 

były ważniejsze inwestycje na terenie gminy starają się wszyscy staramy się zrozumieć, że jest 

kanalizacja, zwodociągowanie itd. tłumaczymy zawsze wszystkim, że nie da się wszystkiego 

zrobić naraz. No cóż, jeśli podchodzimy do sprawy to może jeszcze dopiszmy do tego ścieżkę 

rowerowo-pieszą wzdłuż 634 gdzie dochodzi często do różnych wypadków gdzie naprawdę 

bezpieczeństwo mieszkańców Krzywicy jest zagrożone. Ja panu nie przeszkadzałem panie 

Radny Zakrzewski czy ja kiedykolwiek panu przeszkadzałem panie Radny Zakrzewski bardzo 

proszę mi nie przeszkadzać panie Radny Zakrzewski bardzo nie lubię tego wie pan., Jeśli nie 

umie się pan zachować niech pan sobie wyjdzie na spacer. Proszę państwa może wpiszmy 

wszystko gdzie potrzeba na raz i nie będzie ciągłego krzyku, że tego tu brakuje, tego tu brakuje 

zróbmy listę raz wszystkiego i nie wiem w drodze losowania czy jakoś to załatwmy, bo słuchać 

ciągle się tego nie da.  Dziękuje państwu bardzo.” 

Radna pani Katarzyna Wnuk: „Dziękuję bardzo tylko mnie irytuje ten śmiech pana 

Zakrzewskiego, który może nie wie, o co chodzi. Bo jeżeli chodzi o drogę 634 zgodzimy się 

tak jest to droga wojewódzka tak jak w Woli Rasztowskiej droga wojewódzka, ale chodnik, 

który projekt został wykonany to po stronie gminy tak. I przy drodze 634 między Krzywicą a 
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Tułem jest ta sama sytuacja po stronie gminy jest wykonanie projektu a wykonanie po stronie 

dróg wojewódzkich. Ja nie wiem w ogóle, z czego tutaj się śmiać. Dziękuję.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuje pani Przewodnicząca. Odnosząc się do słów Radnego 

pana Wojtka Śliwy panie Radny to całe szczęście, że pan tą drogę ma 21 lat ja mam dopiero 

od 8 lat, także ja to też tak przy okazji. A jeżeli chodzi o kwestię innych inwestycji w 

miejscowości Krzywica żeby już do końca się odnieść jest świetlica jest jeszcze inne tego typu 

rzeczy to też są wydatki były kupowane grunty pod kwestie rekreacyjne, więc tego tak nie 

porównujmy do końca. Ja się dziwie trochę, że tutaj pan Radny obstrukcyjnie podchodzi do 

mojego wniosku ja nigdy, nigdy żadnemu z państwu nie wychodziłem, że nie mówiłem, że 

niesłusznie czy niepotrzebne tzn. coś niepotrzebne dana inwestycja. Ja tylko przekazuje, co ja 

słyszę od mieszkańców, jakie są sugestie i prośby. Tak to widzę tak to przekazuję a państwo 

oceniacie jak oceniacie. Dziękuję.” 

Pan Piotr Zakrzewski: „Ja tutaj chciałem sprostować trochę, bo widzę, że tutaj Radni nie 

słuchają, o czym sami mówią i komu i dlaczego uwagę zwracają. Tu można to nagranie 

oczywiście cofnąć i tam zauważyć, że tam pan Śliwa proponował żeby budować ze środków 

gminy żeby wrzucić inwestycję pn: „Budowa chodnika na drodze wojewódzkiej” ja się z tego 

śmiałem, bo to dla mnie to jest śmieszne. Mi się wydaje, że województwo powinno takie 

budowy wykonywać a nie gmina. Także no nie łapiemy się za słówka tylko, jeżeli rozmawiamy 

i zwracacie mi państwo uwagę, z czego ja się śmieję no to właśnie z tego się śmieję.” 

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Ponieważ proszę państwa ja już jestem setnie ubawiona 

to może wrócimy z tego dryfu do porządku obrad. I jeżeli można prosić i skoro ja odniosłam 

wrażenie, że pan Wójt odmawia wprowadzenia tego autopoprawką tych zadań, które państwo 

wymienili do WPF to może państwo po prostu sformułują wnioski zgodnie z obowiązującymi 

przepisami, czyli wskażą zadanie i wskażą źródło finansowania, bo takie są wymogi dotyczące 

takich finansowych kwestii i po prostu Rada przegłosuje. Jeżeli będą spełniały te wymogi 

formalne, co do takiego wniosku to po prostu Rada przegłosuje wtedy przyjmuje albo nie. Bo 

tak to jest w tej chwili to się mija z celem pan Radny czy pani Radna mówi jedno pan Wójt 

mówi drugie wracamy abarot powtarza się to samo tylko w innej konfiguracji jedno i to samo 

tylko w innej konfiguracji wyrazów i to się po prostu mija z celem. Proponuje żeby państwo, 

ponieważ każdy stoi na swojej pozycji i to jest niezmienne, więc proponuje żeby państwo 

sformułowali wnioski zgodnie wymogami, jeżeli zapytamy pana mecenasa czy możemy taki 

wniosek przegłosować żeby nam to potwierdził i wtedy przegłosujemy. To jest moja 

propozycja.” 

Mecenas: „Szanowni państwo ja podzielę się może swoim doświadczeniem powiem szczerze, 

że stawianie wniosku do WPF o zmianę WPF na sesji Rady to nie jest dobry pomysł. Ponieważ 

to są inwestycje zaplanowane wieloletnie część tych inwestycji zostało rozpoczęte, część tych 

inwestycji dopiero będzie rozpoczynanych, jeżeli stawia się zmiany do WPF to trzeba 

zaproponować źródło finansowe zmniejszenie z innych inwestycji nierozpoczętych, 

zrezygnowanie z inwestycji, które mają się rozpocząć. Takie wnioski ja nie wiem jak u państwa 

wyglądają posiedzenia komisji, ale z mojego doświadczenia to takie wnioski i taka dyskusja 

merytoryczna nad poszczególnym wnioskiem powinna odbywać się na komisji gdzie jest czas 

można znaleźć źródło sfinansowania można się zastanowić nad innymi inwestycjami a dzisiaj 

ad hoc rozpatrywanie zmian do, WPF które dotyczą inwestycji to uważam, że to nie jest ten 

kierunek to komisje są od tego. Komisje są od tego żeby dyskutować nad ewentualną zmianą 
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WPF szukanie źródeł sfinansowania, bo teraz na posiedzeniu Rady według mnie jesteście 

dzisiaj państwo podnieść rękę znaleźć źródło sfinansowania, likwidujące jakieś inwestycje, 

zamykając jakąś inwestycję uważam, że dzisiaj takie wnioski nie powinny być rozpatrywane. 

To wszystko powinno być dyskutowane na komisjach a na sesji wyłącznie przedstawione przez 

Przewodniczącego propozycja zmiany, która została przyjęta na komisji. Bo to jest zbyt mało 

czasu, zbyt mało jest informacji i czasu do zastanowienia się czy warto wprowadzać taką 

inwestycję a nie inna czy warto rezygnować z jednej inwestycji a nie z drugiej i wstrzymać jej 

wykonanie. Takie jest moje zdanie.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuje pani Przewodnicząca. Panie mecenasie nie zgodzę 

się z panem to nie jest uchwała budżetowa to nie są zmiany w uchwale budżetowej w danym 

okresie gdzie mamy zamkniętą ilość pieniędzy w danym okresie tylko to jest prognoza 

finansowa. I tutaj te propozycje te nowe inwestycje też one wynikają oparte są na potencjalnym 

wypuszczeniu obligacji, na potencjalnym kredytowaniu, na potencjalnej pożyczce nie, które są 

oparte. I tu się nie mówi o konkretnych tylko kwestia dołożenia bądź nie w zapisach tych 

tabelach dalej danej kwoty, a bilans będzie musiał się zgadzać w budżecie na przykład na 2019 

r. To jest moje zdanie i dlatego ja swój wniosek podtrzymuje.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „A czy jest pan wstanie podać 

źródło sfinansowania zgodnie z tym, co powiedział pan mecenas?” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Uważam, że w tym momencie takie coś jest niepotrzebne, żeby 

podawać konkretnie, co, z czego zdjąć, co w coś włożyć.” 

Mecenas: „No nie możecie proponować inwestycji nie wskazując wartości tej inwestycji i 

zwiększenia to, co pani Skarbnik mówi deficytu bez zgody Wójta powiększać źródła 

finansowania Radny Pisarek nie jest dzisiaj wstanie pokazać. Tu są określone reguły w ustawie 

o finansach publicznych budowa budżetu, budowa WPF no nie można rozpatrywać WPF w 

oderwaniu od uchwały budżetowej no nie ma takiej możliwości WPF jest wyjściową do 

uchwały budżetowej.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „Ja tu będę potrzebował jeszcze panią Skarbnik żeby jeszcze 

nam wyjaśniła z tego, co ja się orientuję w uchwale w WPF i te inwestycje, które nam Wójt 

przedłożył tutaj nie ma źródeł finansowania, bo my nie wiemy, z czego będą te drogi 

finansowane czy one będą z kredytu czy one będą może dofinansowane one na pewno będą 

finansowane z budżetu gminy to jest jasna sprawa. Ale czy jeżeli pan Pisarek podał kwotę, za 

jaką ma być realizowana dana inwestycja podał lata to mi się wydaje, że to wystarczy. Czy tak 

pani Skarbnik jest?” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska: „Proszę państwa tak nie do końca, bo jak zobaczycie 

państwo załącznik do WPF to na str. 3 tego załącznika nr 1 w wydatkach majątkowych na 2019 

r. jest ta sama kwota, która jest w załączniku tym na str. 7 w kolumnie 11.3.2 czyli wydatki 

objęte limitem, o których mowa w art. 226 ust., 3 pkt 4 ustawy i jest rozbicie tego limitu 

wydatków na wydatki bieżące i majątkowe. Limit wydatków jest taki sam jak w 

przedsięwzięciach i wydatkach majątkowych. Żeby wprowadzić teraz jakiekolwiek zadanie do 

realizacji na rok 2019 trzeba zwiększyć limit wartość wydatków majątkowych no i wskazać 

źródło finansowania. Albo zwiększyć gdzieś dochody albo zwiększyć deficyt i źródło pokrycia 

deficytu czy obligacje czy kredyt. Takie to ma swoje konsekwencje.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Czyli trzeba podać jednak 

źródło finansowania żebyśmy mogli zbilansować budżet.” 
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Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska: „Tak oczywiście zwiększamy dochody w związku z 

tym na koncie wydatków majątkowych, bo wprowadzamy zwiększamy wydatki majątkowe.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „Pani Skarbnik no wszystko jest ok. tylko, że tu są założone 

jakieś do realizacji inwestycje ich jest 13 w tej chwili one mają jest wskazane źródło 

sfinansowania tylko, że tym wskazaniem są środki bieżące i kredyt. Czyli jeżeli pan Pisarek 

złoży wniosek też może wskazać na wydatki bieżące i kredyt. Czy tak jest, czy tak nie jest?” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska: „Więc powiedziałam musi wskazać źródło 

sfinansowania czy zwiększamy gdzieś dochody albo zmniejszamy wydatki bieżące albo 

zwiększamy deficyt, którym źródłem będzie pokrycie kredyt, czy obligacje, czy pożyczka to 

już przyszłość pokaże.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „Pani Skarbnik, ale jeżeli my zaciągamy kredyt prawda 

zaciągamy tak było w tym roku wielokrotnie tzn. raz, ale wielokrotnie prawdopodobnie w 

ciągu roku trwania samorządu i ten kredyt nie był zaciągany na konkretne zadanie tylko po 

prostu był zaciągany żeby pokryć deficyt. I tu nie jest powiedziane, że akurat pana Pisarka 

chodnik ma być budowany za kredyt my zaciągamy kredyt żeby pokryć deficyt a nie żeby 

wskazać daną inwestycję, którą będziemy za ten kredyt realizowali.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska: „Tak tylko, jeżeli wprowadzimy zwiększymy wartość 

wydatków majątkowych zwiększą nam się o tą kwotę wydatki bieżące i różnica między 

dochodami a wydatkami będzie deficytem.  To, więc albo trzeba by było podnieść dochody i 

wskazać gdzie mamy podnieść te dochody albo wskazać źródło pokrycia deficytu kredyt albo 

pożyczkę wprowadzić ją o tą kwotę i rozpisać na spłaty na lata. Ja nie mówię, że to ma dotyczyć 

tej inwestycji tak jak pan mówi, bo będzie uchwała podjęta przez Radę w sprawie zaciągnięcia 

kredytu czy emisji obligacji na pokrycie deficytu budżetowego na dany rok.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „Właśnie to chciałem żeby pani nam wyjaśniła i tu jest chyba 

sprawa jasna tutaj chyba dla wszystkich.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuje bardzo. Proszę państwa ja tutaj czytam te objaśnienia 

i ten zapis tam przy tych 12 inwestycjach czy 13 przy żadnej nie jest napisane, co będzie 

źródłem pokrycia wydatków tych inwestycji tak samo i wcześniej. Więc jaki jest problem żeby 

dopisać taki wniosek a jeżeli jest potrzeba żeby było to ja w związku z powyższym uważam, 

że to może być zrobione ewentualnie z kredytu. Może tak być?” 

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Poza tym, że w tej uchwale to są jeszcze załączniki a 

w tych załącznikach są wypisane zadania i są wypisane pieniądze. Jeżeli chcemy dopisać nr 14 

„Budowa chodnika w Rasztowie” i kwota powiedźmy w 2019 r. 400 000,00 zł to znaczy, że w 

tych tabelkach w załączniku nr 1, w załączniku nr 2 te 400 000,00 zł musi się pojawić. A jeżeli 

ona się pojawi to zwiększy nam tą kwotę, jeżeli zwiększy tą kwotę to znaczy, że musimy ustalić 

na te lata musimy mieć pokrycie nawet tymi wirtualnymi pieniędzmi, ale to musi być. Jeżeli 

zwiększymy wydatki o 400 000,00 zł to musimy wprowadzić do tego dodatkowo pieniądze 

albo pan poda teraz, że będą zwiększone dochody o 400 000,00 zł poda pan, w którym punkcie 

albo wyrzucamy którąś z tych, 13 które są zostaje 13 tylko jest chodnik w Rasztowie tak żeby 

te pieniądze w załącznikach się zgadzały. A na kredyt, jeżeli pokrycie tego deficytu miało być 

z kredytu to trzeba uzyskać zgodę Wójta domniemywam być może się mylę, ale 

domniemywam, że skoro pan Wójt sam autopoprawką nie chciał wprowadzić 14 inwestycji to 

nie sądzę, że teraz lekką rączką powiedział tak oczywiście weźmiemy kredyt na 400 000, 00 zł 
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a nawet 1 000 000,00 zł, bo może nam na ten chodnik zbraknie. Wątpię, ale pytać zawsze 

można.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Pytanie do pana Pisarka czy 

mając tą wiedzę, którą pan teraz uzyskał zarówno od Radnych jak i pana mecenasa jak i pani 

Skarbnik pana Wójta czy pan podtrzymuje wniosek swój.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuje pani Przewodnicząca. Tak do pani Radnej mojej 

sąsiadki Marcinkowskiej sama się wpisuje w tą dyskusję a trochę ją krytykowała troszeczkę 

wcześniej jej sposób, jeżeli już tak mówimy. Ja tylko chciałem oczywiście wiem, że, o co 

chodzi, oczywiście, że rozumiem, tylko chciałem zapytać czy pani Skarbnik zechciałaby 

dokonać stosownych operacji w załącznikach do WPF to jest pierwsza sprawa żeby to było 

formalnie dobrze zrobione. A druga sprawa chciałem zapytać pana Wójta czy byłby skłonny, 

aby to zostało uwzględnione w ramach kredytu. Dziękuję oczywiście od odpowiedzi 

uzasadniam tzn. uzależniam mój wniosek.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Nic się nie zmieniło przypominam, że mówimy o WPF a nie o 

budżecie, więc oczywiście tak jak powiedziałem WPF znajdują się te najważniejsze, 

najdroższe inwestycje i na tą chwile nie widzę możliwości zmiany. To nie jest tak, że to jest 

robione na kolanie my z panią Skarbnik pracowaliśmy nad tym parę dobrych tygodni żeby to 

poskładać i poukładać to w całość.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Dziękuję rozumiem, że biorąc 

pod uwagę wypowiedź pana Wójta to pani Skarbnik nie jest wstanie nam na chwile obecną 

poprzesuwać nam tak jak pan Pisarek określił.” 

Skarbnik pani Teresa Dzwonkowska: „To powiem tak nawet jakby pan Wójt wyraził zgodę 

to dla mnie to jest trudna sprawa do zrobienia to teraz w tak krótkim czasie, dlatego jak 

zwiększy się deficyt o wartość tej inwestycji to musze z Wójtem porozmawiać ewentualnie na 

ile lat byśmy zaciągali ten kredyt, przeliczyć sprawę odsetek jakieś przyjąć założenia plus 

marża kredytowa i rozpisać dług i spłatę kredytu na poszczególne lata. Ja nie jestem wstanie 

zrobić tego w przeciągu półgodziny.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuję już kończąc chciałem tylko powiedzieć rozumiem, 

że pan Wójt nie wyraża zgody żeby to zadanie ewentualnie realizowane w ramach kredytu a 

pani Skarbnik uważa, że są duże perturbacje żeby dokonać stosownych operacji w 

załącznikach. Tylko chciałem jeszcze powiedzieć, że ja już wnoszę to jest trzeci raz do budżetu 

tzn. w kwestiach budżetowych wnoszę o tą budowę i chciałbym żeby to miało na uwadze na 

przyszły rok budżetowy. Mając na uwadze takie odpowiedzi pana Wójta i pani Skarbnik 

oczywiście wniosku nie składam. Dziękuję.”  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Dobrze przyjmuję pan Pisarek 

wycofał swój wniosek. Zamykam dyskusję w tym punkcie przechodzimy do głosowania.” 

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Ale wnioski jeszcze składała pani Wnuk, pan Rasiński, 

pan Śliwa.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Nie, nie słyszałam żeby to był 

wniosek to może ja zapytam. Czy pan Śliwa składał wniosek?” 

Radny pan Wojciech Śliwa: „Nie składałem.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Czy pani Wnuk składała 

wniosek? Wypowiadała się owszem słyszałam natomiast nie wydaje mi się żeby to było 

sformułowane w formie wniosku. ” 
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Radna pani Katarzyna Wnuk: „Ja złożyłam to w formie też takiego zażalenia, że jestem też 

rozczarowana budżetem, który został przedłożony. Także ogólnie to było moim zażaleniem, 

że nie jestem zadowolona z tego gdzie na przykład Wola Rasztowska też tak bardzo płacze 

dostała też projekt ulicy jednej, drugiej, trzeciej i jeszcze kolejnej by chciała ja też bym chciała 

wiele ulicy Papczyńskiego i mogłabym taką listę wymieniać żeby było, dookoła ale ja 

rozumiem, że Wójt jakby będzie pamiętał o miejscowości Tułu i Karolewa i po prostu to, co 

jest do wykonania wykona. Dziękuję” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Bardzo proszę pan Radny 

Rasiński.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ja też oczywiście składałem ten wniosek i to znaczy, że go 

nie składałem natomiast z uwagi na brak możliwości w tej chwili wskazania źródeł 

sfinansowania jego wycofam. A pani Radnej odpowiem tyle, że niech pani zobaczy ile Wola 

Rasztowska 100 000,00 zł na ile ulic, nich pani zobaczy pozostałe pozycje budżetowe to 

poniżej jak tylko Wola Rasztowska jest tylko 88 000,00 zł i Wola Rasztowska 100 000,00 zł a 

reszta są po milionowe złotych i proszę nie przytykać Woli Rasztowskiej, Wola nie jest od 

wycierania sobie twarzy. Proszę, jeśli pani ma konkretne zarzuty proszę je stawiać, ale nie 

przytykać Woli Rasztowskiej zarówno jedna pani jak i druga Radna.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018–2028. 

 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 3 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.433.2018 została podjęta.  

 

Ad. 7.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XXXI.390.2018 Rady Gminy Klembów z dnia 22 lutego 2018 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Prawdopodobnie pojawi się dzisiaj pan Starosta zapowiedział, że 

jeśli znajdzie chwilę to przyjedzie na sesję opowiedzieć też między innymi o tej inwestycji. Tu 

zwiększamy środki na tą inwestycję o 150 000,00 zł z dwóch powodów pierwszy powód taki, 

że wydłużamy w porozumieniu z powiatem wydłużamy długość inwestycji o ok. 200m tak żeby 

dojść chodnikiem do ostatniego domu w Sitkach czy też w Klembowie przy Jana Pawła. Tak 

żeby całość już załatwić i do tego nie wracać. Natomiast w trakcie realizacji inwestycji okazało 

się no wszystko na to już jakiś czas temu wskazywało, ale przy realizacji inwestycji okazało 

się, że praktycznie ta droga nie ma podbudowy i trzeba zainwestować w podbudowę. Także 
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powiat tutaj dokłada 1 000 000,00 zł my dokładamy 150 000,00 zł także całość inwestycji 

będzie kosztowało blisko 3 000 000,00 zł, ale dzięki temu cała droga od Klembowa do końca 

Sitek czy też Klembowa w ul. Jana Pawła będzie nową drogą z chodnikiem z zatoczką 

autobusową oraz z wyprostowanym skrzyżowaniem w Sitkach.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuję pani Przewodnicząca. Oczywiście zagłosuję za tym 

gdyż zawsze głosuję za inwestycjami w naszych miejscowościach tak przy okazji tylko. A do 

pana Wójta tylko takie pytanie, bo słyszałem może to jest niepotwierdzona pewnie informacja, 

ale może pan na to odpowie. Że jakoby przyczyną tego jest, że być może firma wykonująca 

kanalizację zbyt naruszyła tą drogę w za dużym procencie i zaszła potrzeba już takiego jej 

jeszcze bardziej gruntowniejszego remontu, jeżeli chodzi o tą podbudowę, która nie wynika z 

takiej sytuacji, że firma przysłużyła się temu zakresowi teraz tej budowy. Dziękuję.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Wręcz przeciwnie dzięki temu, że budujemy kanalizację to ta 

przebudowa całkowita kosztuje o wiele mniej, ponieważ pewien wkład musi wnieść właśnie 

firma, która wykonuje kanalizację. Także firma wykonująca kanalizację zajmuje pas drogowy 

zgodnie z decyzją o zajęcie pasa drogowego i zobowiązana jest do otworzenia zgodnie z 

określonymi parametrami.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI.390.2018 Rady Gminy Klembów z dnia 

22 lutego 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu. 

 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.434.2018 została podjęta.  

 

Ad. 8.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

XXXII.404.2018 Rady Gminy Klembów z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie podziału Gminy 

Klembów na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych 

w każdym okręgu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do 

projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII.404.2018 Rady Gminy Klembów z dnia 27 

marca 2018 r. w sprawie podziału Gminy Klembów na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich 

granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.  

 

Za – 13 

Przeciw – 0 
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Wstrzymało się – 0 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.435.2018 została podjęta.  

 

Ad. 9.    

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

XXXII.405.2018 Rady Gminy Klembów z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie podziału Gminy 

Klembów na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do 

projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII.405.2018 Rady Gminy Klembów z dnia 27 

marca 2018 r. w sprawie podziału Gminy Klembów na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.436.2018 została podjęta. 

 

Ad. 10.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia na 

terenie Gminy Klembów maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, 

oraz zasad usytuowania na terenie Gminy Klembów miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Chciałabym poznać uzasadnienie projektu uchwały, bo 

akurat go nie mam. I chciałabym wiedzieć, jaka jest różnica w stosunku do poprzedniej a 

generalnie, dlaczego ta jest podejmowana.” 

Sekretarz Urzędu Gminy pani Agnieszka Sosnowska: „Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado 

projekt tej uchwały podyktowany jest zmianą ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Zmiana ustawy spowodowała obowiązek spoczywający na 

Radzie określenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych do 4, 5% oraz piwa. W 

poprzedniej ustawie był tylko obowiązek ustalenia limitu liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4, 5% natomiast teraz jest obowiązek żeby Rada 
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określiła również tą liczbę stąd też projekt uchwały został przygotowany. Przed 

przygotowaniem projektu uchwały dla państwa konsultowaliśmy z Gminną Komisją 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych liczbę punktów sprzedaży, komisja wyraziła swoje 

stanowisko uwzględniliśmy je projekt uchwały również był przesłany do wszystkich sołtysów 

z propozycją ewentualnych uwag. Do chwili sesji zresztą sołtysi mieli termin 14 dniowy od 

nikogo nie wypłynęła żadna uwaga. Nie zwiększaliśmy liczy punktów sprzedaży w stosunku 

do uchwały, jaka obowiązywała w 2010 r., bo ta liczba jest wystarczająca są jeszcze wolne 

pojedyncze zezwolenia.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Pani Sekretarz nie zwiększyliśmy, a zmniejszyliśmy i gdzie, 

jeśli można wiedzieć.” 

Sekretarz Urzędu Gminy pani Agnieszka Sosnowska: „To znaczy to nie jest określone 

miejscowościami tylko to jest ilość na teren całej gminy.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale jakieś kryterium jest stosowane, z czego to wynika. Jakie 

jest kryterium?” 

Sekretarz Urzędu Gminy pani Agnieszka Sosnowska:, „Co zmniejszyliśmy w poprzedniej 

uchwale było określone zbiorowo, że jest 30 punktów sprzedaży napojów alkoholowych z 

przeznaczeniem spożycia poza miejscem sprzedaży i 10 punktów sprzedaży alkoholu do 

spożycia w miejscu sprzedaży, taki był podział w poprzedniej uchwale. Natomiast teraz jak 

państwo zauważycie jest rozbicie na poszczególne procentowe grupy napojów alkoholowych. 

Podam tylko, że wykorzystanie na przykład w poz. 1 jest teraz w tej chwili na 7 zezwoleń, które 

będą dopuszczalne jest 4, w poz. 2 na 7 w tej chwili jest wykorzystane 3, w poz. 3 jest 2 

zezwolenia i tak kolejno jakieś pojedynczy zapas jest w przypadku powstania nowego punktu 

sprzedaży. Oczywiście wniosek, który wpływa do Wójta gminy jest przesyłany do opinii 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia na terenie Gminy Klembów maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych, oraz zasad usytuowania na terenie Gminy 

Klembów miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

 

Za – 12 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 1 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.437.2018 została podjęta.  

 

Ad. 11.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Programu 

Współpracy Gminy Klembów z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2019. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Chciałem zapytać w pkt XI jest w pkt 5 jest, że pracami 

komisji kieruje Przewodniczący komisji a wcześniej w pkt 1 jest napisane, że Wójt powołuje 

komisję konkursową. Chciałem zapytać, w jaki sposób powoływany jest Przewodniczący 

komisji ? Czy to członkowie już komisji powołują Przewodniczącego komisji czy to Wójt 

powołuje, jakie są kryteria powoływania Przewodniczącego komisji? Nie znalazłem takiego 

zapisu być może uszło mojej uwadze.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Wójt powołując komisje wskazuje Przewodniczącego.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Bo tego akurat nie ma, mowa jest o członkach komisji, 

natomiast o Przewodniczącym nie ma sugerowałbym dopisać to. Jest to pkt XI Tryb 

powoływania i zasady działania, to trzeba połączyć 1 z 5 w 1 jest napisane, że: Wójt powołuje 

komisję konkursową, zwaną dalej komisją, a później pracami komisji kieruje Przewodniczący 

w pkt 5, a nie ma trybu powoływania Przewodniczącego.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Czyli rozumiem chodzi o 

rozdział XI pkt 1.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „To jakby w pkt 1, że Wójt powołuje członków komisji oraz 

Przewodniczącego to by pasowało, bo wtedy jakby dalsza część ma sens. Dobrze, ale dalej jest 

wymieniany, jako odrębny Przewodniczący komisji tak normalnie, jeśli członkowie wybierają 

z pośród własnego grona to trzeba to napisać a jeśli Wójt to napisać, że Wójt powołuje też w 

tym rozporządzeniu, czyli powołuje Wójt członków komisji oraz Przewodniczącego komisji w 

zarządzeniu i to byłoby dobrze. Trzeba napisać członków komisji i Przewodniczącego w 

zarządzeniu trzeba dodać i Przewodniczącego i załatwi sprawę. My chcemy wiedzieć, w jaki 

sposób powoływana jest komisja wiemy, że Wójt powołuje, ale, w jaki sposób 

Przewodniczącego nie jest napisane. To, po co było pisać, że członków komisji wszystko 

będzie w zarządzeniu i tyle. No bądźmy już no nie próbujmy obejść tego, bo to trzeba dopisać.” 

Radna pani Dorota Marcinkowska: „Ale może jednak rozsądnie by trzeba było napisać, że 

Przewodniczącego z komisji wyłaniają członkowie z komisji na pierwszym swoim 

posiedzeniu.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Pani Radna jestem zgodny z panią tylko tego nie ma 

napisanego. Jestem zgodny można tak lub tak ja nie narzucam, w jaki sposób tylko tego nie ma 

w formie powoływania.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Tutaj propozycje usłyszałam 

od pani Sekretarz czy mogłaby pani swoją propozycję przedstawić. Czyli pkt 5 brzmiałby po 

zmianie: „Pracami Komisji kieruje Przewodniczący komisji wybrany na pierwszym 

posiedzeniu przez członków komisji.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Jeszcze jedna poprawka w rozdziale XII „Tworzenie programu 

oraz przebieg konsultacji” tam jest w pkt 2 trzecia linijka tam jest i o wolontariacie na rok 2018 

powinno być 2019, a w ostatniej linijce w roku 2018.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „Strona 5 nie wiem czy tu zabrakło tekstu czy po prostu błąd 

w znakach interpunkcyjnych, bo tu jest pkt 4 i później są podpunkty 1), 2), 3), 4) i tutaj zadanie 

publiczne ma być realizowane w okresie nie dłuższym niż 90dni, czy tam miało być coś dalej 

czy coś umknęło, i ta sama historia jest w pkt 1 i 3. Tak ma zostać tak.” 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie Programu Współpracy Gminy Klembów z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019. 

 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.438.2018 została podjęta.  

 

Ad. 12.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXXII.402.2018 Rady Gminy Klembów z dnia 27 marca 2018 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Myślę, że w tym momencie należałoby się zapytać, ponieważ 

na jednym z zebrań sołeckich mieszkaniec zadał pytanie panu Wójtowi ile i jakie są efekty tego 

dotowania tych ośrodków psów bezdomnych. Chciałbym zapytać rzeczywiście o te efekty czy 

te efekty są takie, że te nasze pieniądze nie są wydawane na darmo i ile tych psów znalazło 

swoich opiekunów takich stałych a ile powiem wprost ile tych psów uśmiercono, bo takie też 

było brutalne pytanie. Czy to coś przynoszą te pieniądze, które wydajemy czy jakieś efekty są 

z tego naszego budżetu, które pieniądze wypływają czy one przynoszą jakieś efekty. Jak to 

wygląda, ponieważ dochodziły słuchy, że ten punkt, który opiekuje się tymi psami zarządza nie 

za bardzo? Były też takie głosy, że on sobie nie radzi z tym problemem natomiast chciałbym 

wiedzieć czy tak jest, czy te pieniądze, które teraz będą nie będą pieniędzmi tylko takimi 

dołożonymi do czegoś, czego efektów nie wiadomo, jakie będą.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Pierwsza sprawa my nie dotujemy żadnego podmiotu tylko 

płacimy za odłowienie bezpańskich psów czy też kotów. Do 1 sierpnia tego roku wyłapaliśmy 

z terenu gminy 66 psów, 2 pozostają w lecznicy, 3 zostały odebrane przez właścicieli, 7 po 

wypadkach drogowych zostały poddane eutanazji natomiast 54 zostały adoptowane, żaden 

zwierzak nie trafił do schroniska. Więc w moim odczuciu firma się sprawdza.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXII.402.2018 Rady Gminy Klembów z dnia 

27 marca 2018 r. 

 

Za – 13 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.439.2018 została podjęta.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Witam na naszej sesji pana 

Starostę Wołomińskiego pana Kazimierza Rakowskiego oraz Radnego pana Andrzeja 

Olszewskiego i proszę o zabranie głosu.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „Pani Przewodnicząca, panie Wójcie, 

szanowni Radni dzień dobry miło mi, że mogę uczestniczyć rzadko, bo tak naprawdę byłem na 

początku jak zostałem Starostą i teraz na zakończenie, ale wiele mamy do powiedzenia, 

ponieważ wcześniej nie byliśmy zapraszani na sesje, chociaż nie zawsze mogłem być to jest 

tak, że Przewodniczący Rady powinien zapraszać ja dziękuję Wójt zawsze zaprasza.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Przekażę Przewodniczącemu.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „Proszę państwa ja muszę powiedzieć, że 

udało nam się wiele zrobić na terenie nie tylko Gminy Klembów Powiatu wołomińskiego, ale 

uważam, że warto jest przedstawić to będzie też jeszcze dopracowane wszystkie inwestycje, 

jakie były prowadzone w Powiecie Wołomińskim w poszczególnych gminach, ale mamy się, 

czym pochwalić, jako ja Starosta Powiatu Wołomińskiego z Gminy Klembów. To tym, że jak 

opuszczałem mury tutaj, jako Wójt w swoim podziękowaniu i w zwrocie do mieszkańców 

powiedziałem, że nie będę zapominał o mieszkańcach gminy Klembów i będę wspierał mojego 

następcę Rafała Mathiaka i to czyniłem lepiej gorzej ja uważam, że wiele nam się udało 

osiągnąć w każdym bądź razie, jeśli chodzi na tle innych miast i gmin to szanowni państwo 

wyglądamy nieźle. Bo na same tylko modernizacje dróg na terenie gminy Klembów wydaliśmy 

7 650 000,00 zł, nie mówiąc o nakładkach, bo te nakładki to również jest 9km. Sami widzicie, 

że robimy to w miarę tak żeby się nie rozpadały po 3 latach niestety mamy taką sytuacje w 

gminie Klembów gdzie ciężki sprzęt i to w znacznej ilości korzysta z naszych dróg, więc te 

drogi postanowiłem, że będziemy robić już trochę solidniej. Chodzi mi jak sami zauważyliście 

i w Dobczynie czy od Rasztowa może nie do Woli a do cepeenu w Emilianowie to robimy już 

obustronne krawężniki i wtedy dopiero nakładka i to zdaje egzaminy na pewno będzie dłużej 

taka droga się trzymać. Również widzicie robimy cały odcinek można powiedzieć od 

Klembowa do Krusza gdzie jest to bardzo istotne i ważne z punktu widzenia gdzie są 

żwirownie, więc ten ciężki sprzęt również jest tutaj staramy się zrobić żeby kilka, kilkanaście 

lat do tych dróg nie dotykać się. Mam takie troszeczkę kaca, że nie udało się roku mi zabrakło 

jakby była kadencja 5 letnia to byśmy jeszcze na pewno wykonali ten odcinek od Klembowa 

do Rasztowa i wtedy te drogi naprawdę powiatowe na terenie powiatu naszej gminy byłyby w 

bardzo dobrym stanie. Oczywiście nie zapominam tu podziękować i panu Wójtowi a 

szczególnie Radzie Gminy wam drodzy Radni, ponieważ to współfinansowanie wasze też nie 

jest małe, bo wynosi 2 056 103,00 zł. Ale taka jest zasada, że do budowy chodników 50% 

gminy muszą dokładać i to wszystkie bez względu gdzie robimy takie chodniki, natomiast przy 

modernizacjach to różne są rzeczy, jeśli chodzi o gminy miejskie to 30% do modernizacji 

natomiast gminy wiejskie w granicach 20-15% w zależności od potrzeb itd. Ja poprosiłem 

kolegów, bo takie było spotkanie na samym początku żeby gminy wiejskie mają mniejsze 

środki finansowe żeby mniej współfinansowały, jeśli chodzi o budowę dróg powiatowych. 

Także szanowni państwo Ostrówek jak wiecie tj. od ul. Kolejowej aż do samej drogi 634, 

również został wybudowany chodnik w Starym Kraszewie, w Nowym Kraszewie teraz do Sitek 
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i to, co dzisiaj słyszałem już żeście uchwalili te 150 000, 00 zł dotacji to naprawdę serdecznie 

dziękuję wysokiej Radzie, ponieważ to spowoduje, że zrobimy naprawdę jeden z odcinków 

bardzo poważnie, bo jak sami widzicie, że poprzez budowę kanalizacji i przyłączy tak 

naprawdę to tej drogi nie ma. I tak naprawdę to gmina powinna w całości odbudować tą drogę. 

Ja zwiększyłem budżet o 800 000, 00 zł na ten odcinek żeby dokończyć, ponieważ jest taka 

sytuacja, że robimy tutaj nie daszkową jezdnię tylko spadek w jedną stronę od chodnika i się 

okazuje, że w tej starej części, bo tutaj gdzie kanalizacja poszła to już tutaj firma, która robi 

kanalizację zrobiła podbudowę porządną a tam jest po prostu piasek no i trudno żeby teraz 

zostawić ten piasek, bo to za 2 lata ta część by się rozsypała, bo jak pójdzie ciężki sprzęt to 

wiadomo, że wtedy będzie dużo trudniej, dlatego też postanowiliśmy, że tą podbudowę 

wymienimy żeby raz na zawsze zrobić to porządnie żeby Się ta nawierzchnia trzymała. Także 

to, co się udało to uważam, że naprawdę bardzo dużo w szczególności, jeśli chodzi o gminy 

wiejskie to bardzo dużo nakładek żeśmy zrobili może nie w takiej wersji, jakości jak jest na 

terenie naszej gminy, bo powtarzam te oporniki w przyszłości sami się przekonacie, że swoją 

role będą spełniać i nie będą drogi łamane. Co tu jeszcze chciałem powiedzieć o nakładkach 

mówiłem, że 9 km udało się zrobić więcej prawdopodobnie się nie uda mam takiego trochę 

kaca moralnego o ten odcinek tutaj od ul. Słonecznej w Klembowie do lasu, bo tam jest po 

kanalizacji naprawdę w bardzo złym stanie droga, ale wierzcie mi, że już się bałem na sesje 

wprowadzać jeszcze remont po pierwsze, że nie ma dzisiaj firm mamy problemy żeby 

modernizować remontować drogi a po drugie to na zarządzie nawet koledzy i koleżanki 

stwierdzili, że już zostaw te 400m na przyszłą kadencję jak zostaniesz Radnym to będziesz 

pilnował żeby był również ten odcinek zrobiony. I tak liczę ja nie mówię tutaj o projektach, bo 

również, jeśli chodzi o projekty techniczne nie drogi, ale same chodniki to jest od Krusza 500m 

do 636 i przez to tam nie kładziemy nakładki, ponieważ tam będzie chodnik odwodnienie i 

wtedy dopiero będzie przebudowywana jezdnia. Również, jeżeli chodzi o projekty, projekty 

były również na Ostrówku i również do Sitek był projekt techniczny robiony i ścieżka 

rowerowo-piesza tj. od Rżysk do Starego Kraszewa projekt techniczny jest robiony także tutaj 

podstawy do tego żeby w przyszłej kadencji również już rozpocząć możliwości 

modernizowania tej Ścieszki rowerowo-pieszej czy chodnika również jesteśmy w jakiejś części 

przygotowani. Ogólnie rzecz biorąc, bo uważam też, że jest to bardzo istotne i ważne, że 

mieszkańcy gminy Klembów wiedzieli żeśmy przeprowadzili rejonizację Wydziału 

Komunikacji, czyli dzisiaj od 3 września gmina Klembów samochody rejestruje i 

wyrejestrowuje w Tłuszczu, otworzyliśmy nową filię w Radzyminie gdzie z tej fili Wydziału 

Komunikacji będą korzystać Marki, Dąbrówka i Radzymin również jest tam filia Wydziału 

Budownictwa jak i filia Powiatowego Urzędu Pracy. To jest nowy obiekt wybudowany w tej 

kadencji jak również i szkoła specjalna to jest przy szkole specjalnej w Radzyminie. 

Wyremontowaliśmy, jeśli chodzi o szkołę Liceum Ogólnokształcące to jest taka można 

powiedzieć wizytówka Powiatu Wołomińskiego, jeśli chodzi o szkołę dokupiliśmy tam jeszcze 

od gminy ponad 7000m2 działki także naprawdę warunki i do nauki i do rekreacji na terenie 

tejże szkoły są wysokie. Również wybudowaliśmy jak wiecie Wydział Inwestycji i 

Budownictwa w Zagościńcu tam też parę ładnych milionów złotych pochłonęło, ale dzisiaj 

przyzwoite warunki mają pracownicy tak fizyczni jak i biurowi, bo wreszcie przyjeżdżają z 

terenu brudni to nie muszą brudu do domu nieść tylko pod prysznicem wymyje się i wraca taki 

mężczyzna pachnący do żony a nie z zapachami innymi. Także tutaj spore nakłady wnieśliśmy 
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również niedługo będziemy odsłaniać wreszcie Bibliotekę Publiczną Powiatową w Wołominie 

też były duże problemy, ale udało się w październiku będziemy również otwierać tą bibliotekę. 

I ostatnią rzecz, o której chciałem poinformować uważam, że dla wszystkich dla całego powiatu 

jest bardzo ważny istotny szpital, szpital, o którym są różne recenzje i opinie jedni chwalą 

drudzy ganią, krytykują częściowo to jest racja, ale żeby ta krytyka została w jakiś sposób 

ograniczona to musimy rozbudowywać i Rada Powiatu wyraziła zgodę już przystępujemy do 

przetargu najpierw same fundamenty za ok. 7-8 000 000, 00 zł po przetargu będzie wiadomo 

cenę i będziemy budować przychodnię specjalistyczną. Czyli ta przychodnia, która jest w 

szpitalu będzie wyniesiona na zewnątrz od ul. Gdyńskiej tam las jest wycięty jak do szpitala 

jeździcie powstaną tam dwa bloki jeden właśnie przychodnia specjalistyczna dla dorosłych i 

dla dzieci może uda się trochę rehabilitację tam przenieść i drugi budynek tam bliżej szpitala 

obecnego, który jest ok. 10-15m tzw. SOR, czyli pogotowie ratunkowe z całym jakby 

zapleczem technicznym może badawczo – technicznym, czyli wszelkie badania jak pacjent 

wejdzie to już nie będzie latał po piętrach tylko jak wejdzie na miejscu będą laboratoria 

wszystkie tak żeby na miejscu przyspieszyć obsługę pacjenta. Będzie również 4 sale operacyjne 

wybudowane nowoczesne, które będą spełniać tą rolę i będzie również oddzielna winda tylko 

i wyłącznie dla personelu a odwiedzający będą korzystać z tych, które są obecnie. Na pewno 

brakuje nam i to jest taka pięta achillesowa na SOR gdzie są takie nieraz dni gdzie nie mamy 

łóżek ani na korytarzach, na oddziałach w szpitalu tylko po prostu ludzie muszą być na 

krzesłach albo na łóżkach na SOR czekać aż się zwolni miejsce, ponieważ inne szpitale nie 

chcą za bardzo przyjmować takich pacjentów i to jest wielki mankament do tego żeby wszystko 

wyprowadzić. Pierwszy etap chcemy rozpocząć tą budowę zakończyć w stanie surowym 

zamkniętym obydwa bloki, ale w pierwszej kolejności już oddać do użytkowania przychodnię 

specjalistyczną. Ponieważ musimy jak najszybciej z przychodnią specjalistyczną wyprowadzić 

ze szpitala, bo tak jak już mówiłem brakuje łóżek w szpitalu z drugiej strony jest taki program 

opracowany przez Wojewódzką Radę Służby Zdrowia przy Wojewodzie, którym jestem zresztą 

członkiem udało się taki program wprowadzić, który będzie można modernizować i rozwijać 

oddział wewnętrzny udarowy razem z rehabilitacją to jest bardzo istotne i ważne, jeśli chodzi 

o udary w naszym szpitalu to mamy też dobre wyniki, ale właśnie taki człowiek po udarze 

potrzebuje natychmiastowej rehabilitacji a nie za miesiąc albo za dwa miesiące, bo to już jest 

za późno.  Dlatego też chcemy tutaj jak najszybciej wybudować tą przychodnię po to żeby 

poprawić warunki pracy nie tylko lekarzy, pielęgniarek, ale również pobytu naszych 

mieszkańców. Koszt ogólny całości jest to ponad 90 000 000,00 zł, więc porywamy się 

naprawdę na duże wyzwanie, ale pierwsza ta część to liczymy, że za około 40-50 000 000,00 

zł uda się zrobić właśnie w tym pierwszym etapie do końca 2020 roku. Powiat będzie musiał 

wziąć kredyt niestety nie ma dotacji na tego typu, co ubolewamy, bo przecież wszystkie szpitale 

powiatowe wymagają remontów, modernizacji, ale to tak się nie dzieje. Tyle, jeśli będziecie 

mieć państwo do mnie pytania to bardzo proszę sprawozdanie na papierze będzie na pewno 

tylko troszeczkę w późniejszym okresie.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „To ja bardzo serdecznie 

dziękuję za wypowiedź. I ja tutaj też chciałam serdecznie podziękować panu Staroście za 

spełnienie obietnic w imieniu mieszkańców wsi Dobczyn i Nowego Kraszewa jak też i w 

swoim imieniu za spełnienie obietnic położenia nakładki na ul. Mazowieckiej pięknie to 
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wygląda prosimy o jeszcze w kierunku Nowego Kraszewa tam też są potrzeby no i też 

dziękujemy za chodnik, na który mieszkańcy długo czekali w Nowym Kraszewie. No i też nie 

ukrywam wiem, że jest dużo potrzeb, o których teraz pan Rakowski powiedział zdaję sobie z 

tego sprawę natomiast prośba mieszkańców, moja żeby jednak pomyśleć o dokończeniu tego 

chodnika w sensie zaprojektowania a później realizacji przedłużenia tego chodnika do Starego 

Kraszewa. Nasza szkoła w Dobczynie pęka w szwach jest bardzo przepełniona w Starym 

Kraszewie jest zupełnie inna sytuacja. Nasza gmina się rozwija mieszkańców przybywa 

również w Nowym Kraszewie i wybudowanie tego chodnika spowoduje trochę odciążenie 

jakby tak pod względem ilości dzieci w Dobczynie i przeniesienie, bo mam takie sygnały od 

rodziców, że mogliby przenieść do Starego Kraszewa, bo tam też jest wysoki poziom 

nauczania, ale też zwiększy bezpieczeństwo. My teraz w Nowym Kraszewie niestety nie mamy 

sklepu jest spora część mieszkańców, którzy nie są zmotoryzowani jeżdżą rowerami, naprawdę 

przydałoby się i chodnik przede wszystkim żeby muc rowerem dojechać do Starego Kraszewa. 

Także bardzo proszę o to dziękujemy serdecznie i prosimy żeby nie zapominać o nas.”  

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „Oczywiście o tym też wiem, że dobrze by 

było żeby nie tylko chodnik powstał, ale ja uważam, że tam nie ma jeszcze zabudowy to 

powinniśmy wszystko zrobić żeby tam powstała ścieżka rowerowo-piesza. Po to żeby ten 

transport ten ciąg pieszo-rowerowy 4m szerokości za rowem zrobić to dzisiaj nie są jeszcze 

takie duże pieniądze dla starostwa, jeśli chodzi o gminy wiejskie, bo w miastach to już jest 

wykup bardziej kosztowny. Ja muszę powiedzieć tak, że to, co udało się zrobić pewno, że ja 

jakiś wkład mam, ale tutaj i poprzedni Andrzej Olszewski i teraz również Radny także we 

dwóch to zawsze jest łatwiej, bo jest się w kilku komisjach i na komisjach jest łatwiej kolegów 

i koleżanki przekonać. Także w poprzedniej kadencji też jak był w zarządzie Andrzej no to 

żeśmy rozpoczęli tak naprawdę na siłę modernizację tutaj Klembowa mostu jak pamiętacie 

tutaj jest nawet Radny, który mi zdjęcia w samochodzie jak w wodzie byłem robił. Masz jeszcze 

te zdjęcia, czy mnie masz?” 

Radny pan Adam Ćwiliński: „Skasowałem.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „Skasowałeś. Ale to tak jest przy 

inwestycjach zawsze są niewygody dla społeczności, ale najpierw niewygody a później 

przyjemność, bo ładnie wygląda i estetycznie jest. Także tutaj będziemy się starali jak 

mieszkańcy obdarują nas zaufaniem i zagłosują to na pewno będziemy starali się żeby to 

dokończyć, bo tak jak mówię chodnik jest bardzo ważna rzecz, o której tutaj mówimy, ale 

również i ta droga do Rasztowa i od was również przecież ona się tam sypie do Starego 

Kraszewa jest też bardzo ważna. Ponieważ jak będzie oddana już całkowicie S8 w Dybowie 

Kolonii gdzie w lewo można skręcić, bo teraz jeszcze tam są wyboje nie wszyscy jeżdżą to 

naprawdę ruch przez Dobczyn i tutaj w Klembowie zdecydowanie się zwiększy. Dlatego też 

warto żebyśmy tutaj o tym pamiętali.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Dziękuje pani Przewodnicząca. Ja panie Starosto też 

chciałbym panu podziękować no, ale jakby nie mam, za co. Powiem, dlaczego państwo 

obiecywali dla Woli Rasztowskiej chodnik do kościoła, do cmentarza a tam jest tragedia tam 

też się rozsypuje kawałek nakładki było zrobionej dalej jest niezrobione ludzie chodzą do tego 

cmentarza i cały czas prosimy o ten chodnik. Tam też jest teren niezabudowany jest możliwość 

zrobienia natomiast to nie jest długi odcinek, bo tam w sumie jest ok. 1,5km do 2km w sumie 

a jednak jest to bardzo uciążliwe, ponieważ jeżdżą samochody z paliwem nie ma gdzie 
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uskoczyć nie ma, co zrobić, ponieważ jest to wąska droga nie jest to droga szeroka no, ale 

myślałem, że się może uda zrobić. I druga kwestia, która też spędza sen z powiek wielokrotnie 

tutaj na sesji poruszałem ten temat i właściwie nie ma punktu wyjścia a mianowicie chodzi o 

przejście na ul. Kościelnej wzdłuż ul. Warszawskiej. Tam było kiedyś przejście i tam dzieci 

chodzą do szkoły i tam jest tragedia tam, co policjant pojechał prosto, ponieważ tam 

oznakowanie nawet jest nie za bardzo. Więc te kwestie, jeśli państwo by pan Starosta wziął pod 

uwagę w przyszłej kadencji, czego życzę to bylibyśmy bardzo wdzięczni. Także chciałem 

jeszcze zwrócić się z taką prośbą właściwie o szpitalu pan Starosta pięknie mówił a mianowicie 

chciałbym zapytać czy w Wołominie jest szpital geriatryczny to też taka kwestia byłaby 

wskazana, ponieważ społeczeństwo nam się staże a niestety w okolicy nie ma takiego szpitala, 

takiego oddziału czy wydziału czy oddziału, na którym by mogli starsi ludzie leczyć niestety 

jest to potrzeba chwili w tej chwili. Dziękuje bardzo.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „To znaczy tak, jeśli chodzi o chodnik no 

słuchajcie nie da się wszystkiego, bo to już by było naprawdę ja pamiętam, ale my zawsze 

wybieraliśmy te chodniki te inwestycje, które są bardziej potrzebne tam gdzie szczególnie 

dzieci i młodzież uczestniczy takimi chodnikami. Natomiast tutaj ja sobie zdaje strawę nie 

udało mi się wprowadzić nawet, mam nadzieje, że przyszła Rada to zrobi, ponieważ w Woli 

Rasztowskiej skrzyżowanie Kościelnej z Warszawską to jest dramat. Ja widzę jak cepen jeździ, 

ale będzie następny dramat jak my zrobimy normalne zgodnie z przepisami łuki no to tam 

niektórym pod same budynki wejść, ale nie ma innego rozwiązania. I trzeba będzie tam ja 

przyznam się szczerze jakby uciekło mi uwadze, bo to skrzyżowanie, kiedy jadę to mi się 

przypomina, ale jak później idę do pracy to nie zawsze pamięta i wiem, że to jest bardzo istotne 

i ważne. Natomiast, jeśli chodzi o geriatrię przykro mi, ale na pewno nie będzie woli takiej i 

szpitala, bo nie dostanie na to pieniędzy. Jest opracowany to, co mówiłem już jakby koncepcja 

nie koncepcja, bo już przez Radę uchwała została podjęta wojewódzka służba zdrowia, że będą 

Zakłady Opiekuńczo-Lecznicze o profilu właśnie geriatrycznym a nie szpital. Szpitala jest inne 

zadanie nie przechowywanie, bo to są tacy ludzie, którzy w starszym wieku, niedołężni etc. to 

nie szpital tylko właśnie zakłady takie zdrowotno-lecznicze i na to będą środki zewnętrzne, 

jakie dzisiaj jeszcze nie wiadomo, ale na pewno przyszła jak się zacznie kadencja w przyszłym 

roku to, jakie będą środki na pewno będzie można o takich ośrodkach myśleć. Natomiast 

geriatria jest bardziej nastawiona na opiekę społeczną i również na takie służby, które będą 

dojeżdżać do domu bardziej monitorować, pilnować tych starszych osób to idzie w tym 

kierunku. Także tutaj nie obiecujmy sobie, że będą szpitale takimi zakładami absolutnie nie ja 

uważam, że słusznie to musi być oddzielone od szpitala, bo tych łóżek i tak nie ma to będzie w 

tym kierunku.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „Dzień dobry panie Starosto, dzień dobry panie Radny. Tutaj 

padły podziękowania od pani Radnej Kamińskiej oczywiście przyłączam się do tych 

podziękowań. Pamiętam naszą rozmowę z 2015 r. pan Starosta powiedział będzie ta nakładka 

robiona w pierwszym etapie do Willowej, w drugim etapie będzie zrobiona do ul. Szkolnej tak 

się stało. Ale jeżeli pan pamięta nasze dyskusje w kadencji 2010-2014 tam mocno zabiegałem 

żeby pan w powiecie interweniował o zbudowanie nakładki i częściowego odwodnienia na 

Porębisku tam w stronę 634, od stacji PKP w Dobczynie tam częściowo z gminą Wołomin się 

łączymy przy gnieździe bocianim. Tutaj zadziałało to odwodnienie to są w sumie i studzienki 

i częściowo przejścia przeciskiem pod do rowu, który tam na Pasku istnieje i tutaj to zadziałało, 
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bo po deszczu mówię wezmę parasol i zobaczę jak to działa i działa. I tam myślę, że też zadziała 

i bardzo bym prosił wiem, że już jakieś środki na remonty dla Zarządu Dróg Powiatowych żeby 

ten trzeci etap to był jednak ten do drogi 634 tu jeszcze jakoś ta droga wytrzyma może rok, ale 

tam to już nie wytrzyma no niestety zapadnięta jest.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „No będzie musiała, bo ja musze 

powiedzieć tak my próbowaliśmy firmę, bo tam trzeba zacząć od odwodnienia. Oczywiście na 

tym odcinku naszym, czyli Dobczyna odwodnienie jest tylko nie ma odpływu, ale dzisiaj mamy 

już tą sytuację lepszą jak wtedy, kiedy my żeśmy ten chodnik budowali, ponieważ gmina 

Klembów posiada pas 10m kolejowego do torów kolejowych do Klembowa, więc można rów 

wykopać i ta woda odpłynie będzie miała odpływ z tej kanalizacji. Natomiast na odcinku 

Starego Grabia no niestety tam nie ma tam trzeba zamontować studzienki przymierzaliśmy się 

do tego to trzeba będzie podnieść chodnik, ponieważ też chcemy zrobić jednospadową jezdnię 

i na tym odcinku żeby przejścia nie robić studzienek, bo to wszystko koszty. Ale zobaczymy 

jak to będzie na pewno w tym roku tego nie damy zrobić rady, ponieważ nie ma firm. Robiliśmy 

nie raz po 2-3 przetargi i nikt się nie zgłaszał, bo jest tych robót budowlanych, dlatego też i ten 

problem i Krusze mamy opóźnione te krawężniki, które trzeba było wbudować to był koszmar 

dopiero za trzecim razem firma się zlitowała i przyszła i zrobiła. Dlatego to są tego typu 

przyczyny, bo nakładkę to byśmy już sami położyli natomiast odwodnienie podnoszenie 

chodnika to przecież demontaż i montaż to są koszty podwójne wtedy, dlatego to nie jest 

zrobione, ale ja o tym, jeżdżę i widzę wiem, że to jest też priorytetowe zadanie i wierze, że 

może nawet wprowadzimy, jako modernizację tego odcinka drogi do budżetu na przyszły rok. 

Ale będzie poprzez budowę szpitala niestety ograniczone środki na inwestycje także jak będzie 

dwóch z gminy Klembów Radnych, czego bym pragnął to na pewno będzie wtedy większa siła 

przebicia żeby dalej robić i modernizować te drogi, bo to jest istotne.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „Dziękuję panie Starosto jeszcze sprawa, bo to nie chodzi tylko 

o ten odcinek do naszej granicy Klembowa tam wybiegam w gminę Wołomin zależy mi bardzo 

na tym.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „Do samego 634 ja o tym mówię.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „To, jeżeli budować ja nie miałem roku 2018 tylko 2019-2020 

żeby to zacząć. Bo tego pan nie uniknie nie oszukujmy się taka prawda jest i jeżeli jest 

możliwość tego odwodnienia i wykopania tego rowu wzdłuż tam pasa PKP jest rozwiązanie 

jakieś.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „Jest to już droga gminy także Starosta musi 

się z Wójtem dogadać.” 

Radny pan Piotr Zakrzewski: „To trzeba się dogadywać. Dziękuje jeszcze raz.” 

Radny pan Stanisław Jachacy: „Dzień dobry panie Starosto. Jakiś szmat czasu temu ze 2 lata 

temu bodajże na sesji upomniałem się o bindowanie tej drogi od stacji kolejowej w Kruszu do 

skrzyżowania najdalej. No oczywiście 2 lata to jest tam nic w porównaniu z zamierzeniami 

inwestycyjnymi natomiast liczyłem panie Starosto na to, że przy takiej dużej inwestycji, bo tak 

uważam jak położenie tych bloków obudowy tej drogi powiatowej to ta droga będzie 

wyprostowana w linii to stare z przed 20 lat brakoróbstwo, co kiedyś wykonawca zostawił i 

przesunięcie drogi w kierunku Zofii w tym kierunku zachodnim Z.D. to będzie sprostowane. 

Droga od strony gdzie pana bratanek ma tam działkę będzie wyprostowana w linii prostej no 

może ktoś nie rozumie tego, co mówię, ale jak ktoś stanie na przecince i spojrzy w lewo lub 
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prawo od pani B. M. do przecinki i od przecinki w kierunku krzyża to widać, że ta droga nie 

jest w linii utrzymana tylko jest zrobiona te betony są położone tak jak jezdnia była położona i 

tu mam zastrzeżenia do tego. To jedno, drugie złożyłem zastrzeżenie do projektu ciągu 

rowerowo-pieszego od skrzyżowania do Szosy Jadowskiej od strony J.M. poprawki, które tam 

wniosłem było spotkanie z panem projektantem i pan Wójt był i szef inwestycji. Proszę pana 

proszę się ustosunkować do tego chciałem żeby było poprawione tak jak wniosłem uwagi do 

tego projektu i z moją osobistą prośbą pan się pokłoni swojemu pracownikowi panu Noconiowi 

z jego mądrościami. No jak się zmieni Starosta to pewnie poleci ze stanowiska ja mu serdecznie 

życzę tego. To tyle, co chciałem panu powiedzieć odnośnie tej inwestycji.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „A ja nie, bo dobry fachowiec jest. Ale jakie 

uwagi mieliście.” 

Radny pan Stanisław Jachacy: „Liczyłem na pana jak będzie pan robił teraz to już jest 

opieprzone wszystko zrobione tak jak jest. Chodzi o to, że liczyłem na pana jak będzie pan 

obudowywał tą drogę to będzie wyprostowana utrzymana ta linia prosta a jak to trudno 

zrozumieć to stanąć sobie na przecince albo przy krzyżu i zobaczyć, o co chodzi. To wszystko 

dziękuje serdecznie.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „Ale ja powiem tak kierowcy trochę hamują 

wtedy, bo widzą że jest uskok i to też zwalnia, natomiast ja wiem o tym i dalej nie będziemy 

tego robić jest zatrzymane ten projekt techniczny będzie również obejmował skrzyżowanie i 

spokojnie nie denerwować się na pewno będzie dobrze.” 

Radny pan Stanisław Jachacy: „To zanim będzie przebudowa skrzyżowania itd. to tylko pan 

stanie tam na zakolu tego krawężnika niech pan zobaczy, że linia w kierunku przecinki nie jest 

poprawiona, bo tam droga jest przesunięta, o co najmniej metr w kierunku zachodnim.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „Od tego są projektanci wiedzą jak 

projektować żeby uskoków nie było.” 

Radny pan Stanisław Jachacy: „Proszę pana ja też mam oczy i widzę, że jest źle.” 

Radny pan Andrzej Górecki: „Panie Starosto chodzi mi o skrzyżowanie drogi 634 z drogą od 

Starego Grabia do stacji Dobczyn tam się prosi o wykonanie lewo skrętu, ruch jest coraz 

większy i zaczyna to być trochę uciążliwe. Tym bardziej, że tam z łuku samochody wyjeżdżają 

z różną prędkością. Czy jest coś takiego w planie ewentualnie, jaki byłby termin realizacji, 

jeżeli coś takiego w planie jest?” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „To jest droga powiatowa i wojewódzka i 

zawsze za takie skrzyżowanie z drogą to jest odpowiedzialny właściciel drogi wyższej 

kategorii. Ja jestem trochę zdziwiony, bo nie widziałem zresztą tego projektu, bo tam jest 

ścieżka rowerowo-piesza projektowana i czy zrobiono tam skrzyżowanie ja już się pochylam 

nawet czy tam nie lepsze by było rondo. Bo wtedy by był ten ruch spowolniony a tak jak się 

jedzie niestety ja też jeżdżę i widzę, że hamuje dopiero przed skrzyżowaniem. I tam tym 

bardziej, że było dużo no wypadków śmiertelnych nie tylko takie kolizyjne. Na ten temat nic 

nie odpowiem, bo ja uważam, że lewoskręt powinien być i prawo skręt powinien być, ponieważ 

tak jak na Ostrówku to jest inne bezpieczeństwo ci, co skręcają na Ostrówek nie drżą czy ktoś 

uderzy go tam w tył czy nie uderzy. Dlatego też uważam, że jest to bardzo istotne i ważne jak 

będzie modernizacja to może i to będzie uwzględnione.  Jak byśmy robili projekt techniczny 

jak byśmy byli zmuszeni od 634 do stacji PKP to gwarantuje, że i to skrzyżowanie również 

będzie uregulowane, czyli zaprojektowane, ale dzisiaj nie odpowiem, kiedy.” 
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Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuje pani Przewodnicząca. Panie Starosto panie Radny 

oczywiście też dołączam się do podziękowań za te inwestycje, które były zrobione w obecnej 

kadencji szczególnie chodnik Stary Kraszew i te barierki między mostami, bo to była bardzo 

ważna rzecz ona powstała troszeczkę nagle, ale była szybka reakcja także dziękuję za te 

inwestycje. Nakładka jak pan Starosta wspomniał, projekt techniczny ścieżki pieszo-rowerowej 

plus chodnik na ul. Słonecznej jest robiony zapewne będzie ukończony w pierwszej połowie 

przyszłego roku, może jakimiś dobrymi wiatrami udałoby się coś ewentualnie pójść w kierunku 

inwestycji. A tu się chciałem przyłączyć do prośby też do pani Radnej pani Przewodniczącej 

Kamińskiej, jeżeli chodzi o chodnik Kraszew Stary-Kraszew Nowy szczególnie tam jest takie 

jedno miejsce niebezpieczne tzn. miejsce pewna długość tutaj od mostu ul. Folwark na długości 

ok. 500m te dwa zakręty takie tam jest rzeczywiście bardzo niebezpieczne dla pieszych w 

szczególności, bo kierowcy rozwijają znaczne prędkości od Kraszewa Nowego i sytuacja nieraz 

jest bardzo niebezpieczna. Także prośba taka żeby jeszcze w tej kadencji zapewne pan Starosta 

będzie z zarządem przygotowywał założenia do budżetu, więc żeby taki projekt został 

uwzględniony tam taki stosowny wniosek został złożony zapewne pan Wójt też będzie o to 

wnosił. Także te podziękowania i prośba o ten projekt techniczny ul. Szkolnej. I jeszcze jedno 

panie Starosto gdyby pan zechciał może ja prosiłem o pewne czynności takie remontowe nie 

do końca udało się to zrobić też do pana Radnego może by się jeszcze dało poprawić na 

przykład te studzienki między rondem a mostem w Starym Kraszewie zapadnięte gdzie tam 

kierowcy lawirują później w czasie przejeżdżania. I jedna ze studzienek tam naprzeciwko 

posesji Szkolna 12 niedaleko ogrodzenia szkoły, która często w okresie zimowym zamarza, bo 

jest za mała studzienka. Tak przy okazji mówię, bo też pan Naczelnik o tym wie, ale tam są 

różne perturbacje. Także panie Starosto dziękuję za to, co było w miejscowościach Stary 

Kraszew i Rasztów i prośba o ten projekt ul. Szkolnej. Dziękuje też panu Radnemu 

Olszewskiemu dziękuję bardzo.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „Jeśli chodzi o te studzienki to my robiliśmy 

przetarg 125 000, 00 zł i po prostu wycofaliśmy się, że może w przyszłym roku będzie już 

taniej, 125 000, 00 zł za regulację tych studzienek.” 

Radny pan Wojciech Śliwa: „Panie Starosto usłyszałem niedawno, że jest taka koncepcja, 

czyli przed chwilą odprowadzić wodę w kierunku tego pasa drogowego biegnącego wzdłuż 

torów, czyli wzdłuż tej drogi, która ma powstać do Krzywicy ja mam nadzieję, że jeżeli nastąpi 

już to ta woda będzie tamtędy płynąć będzie zrobione cały odcinek aż do rzeki Rządzy. Bo 

obawiam się, że znów część pól na Krzywicy żeby nie znalazła się pod wodą. Także, jeżeli do 

tego przystąpimy to jak gdyby prośba żeby zacząć od Rządzy w górę wtedy jak najbardziej 

niech ta woda sobie płynie, bo będzie to naprawdę i ze spadkiem i z korzyścią i dla Krzywicy 

i dla Dobczyna i może wreszcie odpłynie ta woda z tego słynnego stawu przy stacji Dobczyn i 

jestem za tym żeby jak najprędzej to nastąpiło. Bo rzeczywiście stosunki wodne w tym rejonie 

wymagają pewnych nakładów pracy. Dziękuje bardzo.” 

Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „To znaczy akurat w ręku waszym, bo jest 

to droga gminna, więc ja nie widzę problemu żeby zrobić.” 

Radny pan Wojciech Śliwa: „Chciałbym ad vocem zauważyć panie Starosto, że woda z drogi 

powiatowej będzie odpływać też także to jest jak gdyby w naszym wspólnym interesie.”   

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Bardzo dziękujemy za 

odwiedzenie nas i liczymy na dalszą współpracę owocną.”  
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Starosta Wołomiński pan Kazimierz Rakowski: „Dziękuję bardzo pani Przewodnicząca za 

udzielenie głosu. Ja nigdy nie uciekam, bo współpraca musi być między powiatem a gminą. 

To, że my w tej kadencji żeśmy naprawdę ze wszystkimi Burmistrzami, Wójtami rozmowy 

prowadziliśmy gdzie podejmowaliśmy wspólnie to nie było tak, że same Starostwo narzucało 

dotacje czy coś takiego, ale musicie też wiedzieć, że w innych powiatach to nawet do 

modernizacji dróg 50-70% żąda powiat, bo inaczej nie mają środków finansowych. U nas jest 

trochę inaczej, ale tak jak mówię może troszeczkę się zahamować modernizacja dróg ze 

względu na budowę szpitala powtarzam to jest tylko w pierwszym rozdaniu w przeciągu 2 lat 

50 000 000,00 zł a my też nie mamy dużych pieniędzy na inwestycje, bo to są w granicach 20-

30 000 000,00 zł, ale na wszystkie inwestycje i na szkoły. A niestety jak zastałem moich 

pracowników w starostwie, w jakich warunkach pracowali ja jeździłem też, ale przeważnie się 

chodzi do Naczelnika to oni mają w miarę przyzwoite warunki natomiast wręcz były w 

niektórych wypadkach tak jak w Wydziale Inwestycji Drogownictwa to były skandaliczne 

warunki do pracy. Dlatego też teraz może będzie łatwiej może w tej kadencji, ale chciałbym 

tutaj żebyście też zrozumieli, że szpital jest bardzo istotny i ważny element pracy, bycia i życia 

w zdrowiu w Powiecie Wołomińskim, ponieważ jesteśmy jednym z nielicznych, który przyrost 

jest mieszkańców w skali roku od 5-7 tysięcy, którzy się meldują my nie mówimy o tych, którzy 

nie mają meldunku i trzeba też ich obsługiwać. Szpital musi obsługiwać, sądy muszą 

obsługiwać, policja musi obsługiwać, więc tych zadań wzrasta natomiast ludzi nie i to jest 

bardzo poważny problem.”   

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska ogłosiła przerwę.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska wznowiła obrady po przerwie. 

 

Ad. 13.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do 

realizacji Gminie Wołomin zadania w zakresie wykonania dokumentacji projektowej budowy 

drogi. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuje pani Przewodnicząca. Ja tylko chciałem 

doprecyzować rozumiem, że to chodzi o projekt, który będzie tzn. to dofinansowanie, które 

udzielimy gminie Wołomin będzie się zawierało w tym odcinku drogi, który jest tylko na 

naszym terenie gminy Klembów.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Proszę państwa to jest ta chyba najbardziej kłopotliwa droga na 

terenie naszej gminy z jednego powodu mianowicie ona w całości należy do gminy Wołomin, 

przebiega przez gminę Wołomin natomiast większość domów jest po stronie gminy Klembów, 

po stronie gminy Klembów są tylko 5m poszerzenia zgodnie z planem zagospodarowania 

przestrzennego ten plan był uchwalony 10 lat temu w tym nowym to jest powtórzone. Także 

tam sytuacja wygląda tak, że obecny pas drogowy należy do gminy Wołomin natomiast 
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poszerzenia są po stronie naszej. Natomiast to my mamy interes, jako gmina w tym żeby tą 

drogę wybudować uregulować przede wszystkim ze względu na kwestie melioracyjne. Tam ci, 

którzy tam byli to wiedzą, że takie jest ukształtowanie terenu, że woda praktycznie z połowy 

części Dobczyna spływa w stronę ulicy Granicznej. Tam na wiosnę woda stała po kolana i 

pierwszą rzecz, którą trzeba rozwiązać projekt drogowy to właśnie kwestia odprowadzenia 

wody. Pracowałem nad tym porozumieniem od kilku dobrych miesięcy, ponieważ to jest trudne 

zagadnienie, bo jak do tego podejść tak droga jest po stronie gminy Wołomin, my jesteśmy 

bardziej zainteresowani, bo naszych mieszkańców jak sprawdzałem mieszka 150 osób a po 

stronie Lipinek dużo mniej nie sprawdzałem kilkadziesiąt osób. I na dodatek mieszkańcy 

Lipinek mają dojazdy bocznymi drogami nie koniecznie muszą używać tej Granicznej. 

Natomiast po wielu rozmowach z gminą Wołomin udało mi się wypracować takie 

porozumienie, że gmina Wołomin z racji, że jest właścicielem tego pasa drogowego przejmie 

na siebie obowiązek zaprojektowania i później wybudowania natomiast nie jesteśmy wstanie 

określić, jaką część drogi zostanie zbudowana po naszej stronie a jaka po stronie gminy 

Wołomin cały pas drogowy ma 15m, czyli ok. 10m po stronie Wołomin, a 5m po naszej stronie. 

I tutaj przy współpracy z kancelarią prawną wypracowaliśmy ten taki model oraz po 

uzgodnieniu ze Starostwem, które będzie wydawało pozwolenie wypracowaliśmy taki model 

współpracy, że my przekazujemy to zadanie gminie Wołomin do wykonania a gmina Wołomin 

na wczorajszej sesji przyjęła też taką uchwałę o przyjęciu tego zadania do realizacji. I ja 

zaproponowałem i myślę, że to jest uczciwa i racjonalna propozycja, że w związku z tym, że 

jest to droga po jednej stronie jest gmina Wołomina po drugiej stronie gmina Klembów to już 

nie zwracając na to, jaki procent drogi jest, po której stronie to skoro po 50% będziemy z niej 

korzystać, jako gminy to po 50% partycypujemy w kosztach. I taki model współpracy został 

przez gminę Wołomin zaakceptowany biorą na siebie najpierw wykonanie projektu a później 

wykonanie, przy czym na razie porozumienie dotyczy wykonania dokumentacji.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie przekazania do realizacji Gminie Wołomin zadania w zakresie 

wykonania dokumentacji projektowej budowy drogi. 

 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 1 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.440.2018 została podjęta. Dwie 

osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 14.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości do gminnego zasobu nieruchomości. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu.  
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Chciałbym zapytać gdyż na mapce pokazany jest tylko ten 

odcinek to rozumiem, że pozostałe odcinki są już własnością gminy czy to jest tylko tak w 

środku wykupiony odcinek. Jak to wygląda, bo tu na mapce nie jest zaznaczone, bo widać, że 

dalej ta droga jest tej samej szerokości planowana, ale czy to stanowi własność gminy czy nie, 

bo nie ma numerów działek na tych dorysowanych fragmentach.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Nie pamiętam, jaka jest sytuacja prawna ul. Dębowej 

prawdopodobnie nie jest naszą własnością we władaniu natomiast uchwała dotyczy przejęcia 

poszerzenia zgodnego z planem zagospodarowania przestrzennego.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale czemu to ma służyć, bo tylko mamy taki wycinek a 

pozostała część nie dlaczego akurat to kupujemy ten odcinek a nie inne odcinki.” 

Wójt pan Rafał Mathiak: „Ponieważ właściciel wystąpił o wykup tej działeczki natomiast 

jesteśmy zobowiązani do wykupu, jeśli ten podział został wykonany zgodnie z planem 

zagospodarowania przestrzennego i ta działka jest przeznaczona pod drogę. Wiele my takich 

działek zakupujemy, wiele takich działek przejmujemy w wyniku dokonywania podziału, które 

pozwalają stopniowo regulować stan prawny naszych dróg.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości do gminnego zasobu 

nieruchomości. 

 

Za – 10 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 1 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.441.2018 została podjęta. Dwie 

osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 15.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Andrzej Górecki: „Ja tylko w kwestii formalnej, ponieważ tutaj są dwa punkty 

identyczne to woli rozróżnienia prosiłbym o podanie działki, o którą chodzi. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Ten projekt uchwały, o którym 

teraz mówimy to jest nr ewidencyjny 260/27.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym. 
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Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.442.2018 została podjęta. Dwie 

osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 16.   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości w trybie bezprzetargowym. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska stwierdziła, że Radni otrzymali 

projekt uchwały i zapytała czy mają pytania do projektu. Nie zgłoszono pytań ani uwag do 

projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w trybie 

bezprzetargowym. 

 

Za – 11 

Przeciw – 0 

Wstrzymało się – 0 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała Nr XXXV.443.2018 została podjęta. Dwie 

osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

 

o godz. 1914 opuściła obrady Radna pani Katarzyna Wnuk 

 

Ad.17.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: „Koncepcja gospodarki ściekowej na terenie gminy 

Klembów”.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuję pani Przewodnicząca. Szanowni państwo ja sobie 

pozwoliłem tutaj w imieniu Komisji Rolnictwa Zaopatrzenia Ludności, Gospodarki Wodnej 

Drobnej Wytwórczości i Ochrony Środowiska żeby już raz o tym tytule komisji mówić swoją 

drogą nie najszczęśliwsze jest połączenie wszystkich aspektów, ale to już inna sprawa, może w 

przyszłej kadencji będzie inaczej troszkę. Jako komisja tak jest w tytule komisji w 

nazewnictwie jej mamy w swoim zakresie działania zaopatrzenia ludności, gospodarkę wodną, 

ochronę środowiska, które można niejako podpiąć pod kwestie związane z gospodarką 

ściekową też i jako komisja próbowaliśmy w tej kadencji tym tematem się zająć rozważaliśmy 

kilka aspektów funkcjonowania gospodarki wodościekowej na terenie gminy Klembów, ale też 

i z uwagi na to, że istnieje zapis ustawowy o posiadaniu planu rozwoju sieci kanalizacyjnej w 
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danej gminie w jednostce samorządu terytorialnego. W zeszłym roku na 2017 rok, jako komisja 

przyjęliśmy w planie pracy opracowanie takiego planu. Oczywiście pewnie to by się odbyło 

przy współpracy z panem Wójtem, bo inaczej tego nie można zrobić. Plan został przyjęty. Pan 

Wójt w zeszłym roku w ramach nadwyżki budżetowej z tego, co pamiętam uwzględnił, 

zaproponował wykonanie koncepcji gospodarki ściekowej na terenie gminy Klembów. W 

związku z powyższym my, jako komisja uznaliśmy, że nie ma, co wychodzić w tym momencie, 

kiedy będzie koncepcja robiona zaproponowaliśmy panu Wójtowi współpracę to się odbyło 

stosownym pismem, które wystosowałem w imieniu komisji do pana Wójta jeszcze w maju 

zeszłego roku o chęci współpracy z panem Wójtem w ramach przygotowania tej koncepcji. 

Jesienią 2017 roku takie spotkanie odbyło się, które było z wykonawcą koncepcji i dopiero w 

listopadzie wszyscy Radni zostali zaproszeni na spotkanie w sprawie tej koncepcji, która w 

zasadzie została już wykonana była na tym spotkaniu przedstawiona. Już na tym spotkaniu 

niektórzy Radni zgłosili swoje uwagi, wnioski do tej koncepcji gdyż ona zawiera w naszej 

ocenie nie była pełna nie odnosiła się w pewien sposób do tych spraw związanych z kanalizacją 

na terenie gminy bądź według niektórych przynajmniej Radnych nie zawsze miała właściwe 

określenia. Szczególnie tutaj na tym spotkaniu jak powiedziałem Radny Andrzej Górecki, który 

ma wiedzę specjalistyczną chyba w tych zagadnieniach też i ja zgłaszaliśmy może nie wiedzę, 

ale też zgłaszałem wspólnie z panem Radnym Andrzejem Góreckim propozycje, zapytania 

nawet też odbywało się to korespondencje e-mailowo z wykonawcą koncepcji. Po tym 

spotkaniu w listopadzie mieliśmy zapewnienie, że jeżeli tam firma dokona stosownych zmian 

czy odniesie się do naszych propozycji będzie zorganizowane kolejne spotkanie z Radą 

zapewne, aby ustosunkować się i być może w dalszym ciągu przyjąć tą koncepcję. To miało 

nastąpić na przełomie roku 2017-2018 może na początku 2018 r. tak się jednak nie stało z 

przyczyn, które później się okazały, dlaczego tak się nie stało prawdopodobnie dopiero w maju, 

kiedy zapytałem pana Wójta o tą koncepcję okazało się, że jest przygotowana i w zasadzie 

można powiedzieć, że z uwagi na to, że Rada nie jest koncyliacyjna ma same życzenia 

oczekiwania to nie zostało to w dalszym ciągu uruchomione. Takie przynajmniej padły 

stwierdzenia jest to w protokole. Proszę państwa tak jak już wspomniałem ten plan rozwoju 

sieci kanalizacyjnej on już powinien być dawno opracowany, bo zapisy ustawowe są od wielu 

lat było jak było, więc teraz, jako komisja postanowiliśmy do tego tematu podejść. Koncepcja 

została przygotowana, ale w naszej ocenie przynajmniej części komisji ta koncepcja jest 

sformułowana nie do końca właściwie. Większość zaproponowanych rozwiązań technicznych 

jest jakby nakierowana na zastosowanie w naszej gminie rozwiązania, które by było najbardziej 

ekonomiczne i najbardziej właściwe do wykonania jest system przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Takie można odnieść wrażenie jest tam udokumentowane, umotywowane zwłaszcza 

aspektami ekonomicznymi. Odnosi się wrażenie, że wykonawca opracowania faworyzuje 

rozwiązania w zakresie tych przydomowych oczyszczalni ścieków ze względu na niższe koszty 

realizacji sieci kanalizacyjnej, koszty budowy, funkcjonowania tego typu instalacji. Nie odnosi 

się tu sobie pozwolę odczytać „nie odnosi się do poważnych ograniczeń w zakresie stosowania 

POŚ ze względu na niekorzystne warunki biologiczne wysokie wody gruntowe, zwartą 

zabudowę oraz małe powierzchnie działek, na których są posadowione budynki dotyczy to 

takich miejscowości w szczególności jak Dobczyn, Pasek, Nowy Kraszew, Stary Kraszew, 

Roszczep, Wola Rasztowska i w zasadzie Rasztów oraz przynajmniej też rejony innych 

miejscowości zastosowanie też tych przydomowych oczyszczalni ścieków nie do końca 
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spełniłoby oczekiwania i byłoby nawet niewłaściwym sposobem rozwiązania tego problemu. 

Oczywiście w niektórych regionach miejscowości być może poza Dobczynem, Nowym 

Kraszewem będzie możliwe zastosowanie pojedynczych obiektów POŚ jednak do czasu 

objęcia tych miejscowości systemem kanalizacji zbiorczej, podstawowym sposobem 

zagospodarowania ścieków na miejscu będą zbiorniki bezodpływowe. W związku z 

opracowaniem koncepcji należałoby wykonać i przyjąć plan rozwoju sieci kanalizacyjnej w 

gminie Klembów uwarunkowania terenowe, możliwości techniczne oraz finansowe. Plan ten 

na początek zapewne powinien obejmować okres ok. 15 lat. Działania, które powinny się 

znaleźć w tym planie, ale nawet już kilka lat temu powinny być wdrożone do realizacji. To 

oczywiście nawiązuje do tej koncepcji też, ale to jest stanowisko komisji. Pilna realizacja 

budowy kanalizacji w miejscowości Lipka obecnie z tego, co ja wiem wykonywany jest projekt 

techniczny już powinien być chyba wykonany, ale tam jakieś nastąpiły opóźnienia, wykonawca 

się wycofał jeden teraz chyba żeśmy weszli w kolejnego wykonawcę a wiemy jak to było 

mówione jeszcze przy okazji opracowywania aglomeracji nowej aglomeracji, jak pilne jest to 

zadanie żebyśmy nie płacili kar, w WPF realizacja zaplanowana na lata 2019-2020. Także ta 

tutaj pilna realizacja kanalizacji w miejscowości Lipka jest jak najbardziej wskazana. Kolejny 

punkt pilne przystąpienie do prac związanych z przebudową. Kolejny wniosek pilne 

przystąpienie do prac związanych z przebudową lub budową, bo to nie do końca zostało 

określone koncepcji zupełnie nowego obiektu oczyszczalni ścieków w miejscowości Wola 

Rasztowska przystąpienie do rozbudowy sieci zgodnie z planem aglomeracji i dalszej części 

miejscowości. Gdzie jest to uzasadnione warunkami terenowymi i rachunkiem finansowym 

przedsięwzięcia? Niektóre znacznie oddalone zabudowania zapewne będą nieuwzględnione w 

budowie sieci. Tutaj jeszcze nawiązuje do tego tematu, kiedy mieliśmy spotkanie na 

oczyszczalni w Woli Rasztowskiej, kiedy padły słowa, że obiekt jak to się mówi ledwo zipie i 

szykują się duże nakłady remontowe, aby to zachować jeszcze obiekt jest z sześćdziesiątego 

roku chciałem powiedzieć i zapisane jest w koncepcji z sześćdziesiątego, więc nie wiem to bez 

znaczenia cztery lata. W każdym bądź razie mówiło się wtedy lat temu trzy, że obiekt jest w 

stanie opłakanym i wymaga dużych nakładów remontowych, więc były nawet rozmowy, aby 

przystąpić do działania z przyjęciem projektu nowego obiektu bądź jakiejś rozbudowy. To 

wszystko jak to się mówi stanęło nic się z tym tematem nie dzieje przynajmniej ja o tym nic 

nie wiem żeby się ruszyło tym bardziej mamy tam aglomerację, która została już utworzona 

plus te potrzeby remontowe w dwudziestym roku kończy się pozwolenie środowiskowe dla tej 

oczyszczalni czy będzie uzyskane nowe to się jeszcze okaże. Więc tu to na pewno działanie 

ogólne z tematem dla miejscowości Wola Rasztowska jest bardzo ważnym działaniem. Kolejny 

jakby wniosek, które działania mogą się odbywać jednocześnie kwestia tylko, na jakim 

zakresie. Przystąpienie do rozbudowy oczyszczalni ścieków w Klembowie o ciąg 

technologiczny myśmy o to wnioskowali na tym spotkaniu później też korespondencyjnie z 

wykonawcą koncepcji o ciąg technologiczny pracujący z częściowym lub całkowitym 

dowożeniem ścieków ze zbiorników bezodpływowych z terenu gminy Klembów. W ramach 

tego następnie po takiej budowie należałoby się zastanowić bardzo poważnie i wziąć to pod 

uwagę i zapewne zrealizować zorganizowanie zbiorowego odbioru ścieków ze zbiorników 

bezodpływowych z terenu gminy poprzez wynajęcie zewnętrznych podmiotów gospodarczych 

lub zakup, leasing i funkcjonowanie własnego taboru pojazdów asenizacyjnych. Jest to w 

związku z tym, że koszty odbioru ścieków rosną, osoby, które mają zbiorniki bezodpływowe 
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płacą w zasadzie już 20,00 zł i te koszty na pewno będą rosły, bo to się nie da. Więc tutaj to 

bym miał na uwadze żebyśmy zorganizowali taką zlewnię z odbiorem w przyszłości a najpierw 

trzeba przygotować zlewnię, więc poprzez rozbudowę tej oczyszczalni w Klembowie. Z 

czasem rozbudowa sieci kanalizacyjnej do miejscowości gdzie ścieki byłyby przesyłane do 

oczyszczalni w Klembowie i w Woli Rasztowskiej oczywiście dalszy etap. Poprzez to wnikliwe 

zbadanie możliwości technicznych i finansowych do ewentualnej budowy oczyszczalni 

ścieków w okolicy Dobczyna obejmującej swoim działaniem Dobczyn, Pasek, Nowy Kraszew, 

Stary Kraszew, Rasztów obecna propozycja, która jest zawarta w koncepcji posadowienia takiej 

oczyszczalni na terenie miejscowości Pasek w odległości niecałego kilometra od oczyszczalni 

w Klembowie jest wydaje się bezprzedmiotowa. Bo gdyby nawet ona powstała to długość sieci, 

czyli objęcia w przyszłości Paska, Dobczyna może Kraszewa Nowego i dalej to będzie się 

wydłużała taka oczyszczalnia, jeżeli by miała powstać to powinna być w obrębie Dobczyn-

Kraszew Nowy, jeżeli by miała oczywiście powstać. Jest to jakieś rozwiązanie oczywiście ono 

też nie zostało do końca przedstawione poza kwestiami ile będzie to kosztować. W sensie 

budowy i obiektu w odległości kilometra od obecnej oczyszczalni w Klembowie. No chyba 

taniej jest robić przepompownie i przesył ścieków do obecnej w Klembowie, jeżeli już. Dalej 

punkt 5 wspieranie budowy oczywiście jest to dobry pomysł i wspieranie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenach i to powinno być lepiej wyłuszczone w 

koncepcji gdzie jest to uzasadnione warunkami miejscowymi tj. z odpowiednią budową 

geologiczną, która też ma znaczenie, bo jak jest w niektórych miejscowościach po niecałym 

pół metrze jest glina to nawet, jaką byśmy tam sypali otulinę piasku to może przy dużych 

spływach kanalizacji może nie przyjąć wody, więc tej oczyszczonej wody już odpowiedni stan 

poziomu wód gruntowych i niezbyt skoncentrowana zabudowa mieszkaniowa. Dobrze by było 

żebyśmy tak mi się wydaje osobiście tam przy zwartej zabudowie w miejscowi Dobczyn na 

przykład tylko daję, kiedy warunki geologiczne są niesprzyjające, kiedy stan wód większości 

tej miejscowości jest wysoki, kiedy zabudowa jest dość zwarta, działki niektóre są nieduże na 

każdej działce mieli tą oczyszczalnie. Pytanie jakby to skutkowało ogólnie tym stanem wód, 

które tam są gruntowych później. Tu kwestia ewentualnego, bo to nie da się zawsze będzie 

jakieś wydzielanie się tego zapachu większe lub mniejsze każdy na działce będzie uciekał od 

swojego domu, aby podchodził pod ogrodzenie sąsiada na przykład tak a często na tym terenie 

domy są dosłownie kilka metrów od siebie od granic działki. Więc na przykład w Dobczynie, 

jako przykład podaje też częściowo na przykład Roszczepu gdzie te warunki geologiczne są 

niesprzyjające zastosowanie tych POŚ jest no mało zasadne i nie potrzebne. Powyższe 

założenia powinny się już tak naprawdę dawno znaleźć się w planie budowy sieci 

kanalizacyjnej a niektóre być realizowane. Jak na razie idziemy tak naprawdę proszę państwa 

po najniższej linii oporu, czyli temat Woli zniknął tak, tak naprawdę a było bardzo pilne 

rozbudowujemy kanalizację w Sitkach bardzo dobrze będzie w Lipce dobrze teraz wchodzimy 

pan Wójt zaproponował te POŚ jak zobaczyłem te 10 000 000,00 zł to się zdziwiłem, ale te 

300 000,00 zł to jest w miarę realna sytuacja przynajmniej na początek. Aby obniżyć koszty za 

odbiór ścieków od właścicieli nieruchomości, co znajdują się jeszcze długo tam będą zbiorniki 

bezodpływowe tutaj by trzeba było się zastanowić rzeczywiście nad tą kwestią, co mówiłem 

wcześniej zlewni w oczyszczalni przede wszystkim w Klembowie i uruchomienie w 

przyszłości pewnie za kilka lat tego zbiorowego odbioru ścieków. Dlatego proszę państwa tak 

tu sugerowali też niektórzy członkowie komisji no powinna chyba jeszcze być zweryfikowana 
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w niektórych założeniach w niektórych rozwiązaniach technicznych gdzie wydaje się być, że 

takie wrażenia się odnosi, że wykonawca być może nie potrzebnie zaplanował pewne 

rozwiązania techniczne w ramach kanalizacji zbiorczej, co skutkuje podwyższeniem kosztów i 

później jak się zestawi obrazowo te koszty związane z kanalizacją zbiorową a na przykład przy 

domówkami to jest naprawdę duża, ogromna różnica i sugeruje się te przy domówki jak tak 

zwane panaceum w naszej gminnie. Ja wiem, że to są koszty najmniejsze nawet po stronie 

gminy wtedy my dofinansowujemy w pewnej części to dla właściciela nieruchomości, ale w 

dalszym ciągu będzie ten właściciel nieruchomości na dzień dzisiejszy musiał zapłacić 

przynajmniej 10 000,00 zł prawdopodobnie kwestia rozwiązania technicznego oczywiście, jaka 

to cena będzie zastosowane. Także ja tu bym widział kończy się kadencja, myśmy tego planu 

nie przyjęli, aglomeracja została zmieniona ograniczona, jeżeli chodzi o ilość erelemów, ale 

uważam, że poniekąd została Wola Rasztowska w pewien sposób niejako w ramach tego 

wykluczona w pozyskiwania innych środków zewnętrznych, bo włączyliśmy tą Wole do 

aglomeracji. Szkoda, że w tej kadencji tego planu żeśmy nie opracowali mamy pewne jak to 

się mówi zastoje oczywiście największe środki, które były na te cele one już się skończyły 

dawno, bo perspektywa lat 2004-2010 to był najlepszy czas, kiedy najwięcej środków było 

oferowanych na tego typu działania w tamtym okresie czasu obecnie tego jest coraz mniej teraz 

w grudniu, co z tego wynikało koncepcji kończy się pewien okres składania o dofinasowanie 

nie wiem czy pan Wójt przewidział jakieś złożenie jeszcze wniosków w tym roku w ramach 

tam jest zapisane w koncepcji na przykład o dofinansowanie nie wiem czy to jest możliwe W 

ogóle na przykład dla Lipki, ale z tego, co słyszałem projekt techniczny nie, jako wraca do 

punktu wyjścia, bo podobno tamta firma go nie przygotowała odpowiednio i nie, jako 

wykonanie jego od początku też to pewnie potrwa przynajmniej półroku jak nie dłużej i kiedy 

my pójdziemy w tą Lipkę a przecież mieliśmy przekazywane, że w ramach tworzenia nowej 

aglomeracji, że musimy jak najpilniej podjąć działania, aby przede wszystkim Lipkę objąć 

żebyśmy nie płacili tych kar. A się okazuje, że może będziemy robili Lipkę w 2020 r. Także 

proszę państwa, jako komisja uważamy, że te zaproponowane tutaj ewentualne rozwiązania 

byłyby najwłaściwsze nie powinniśmy się skupiać tylko na tych przydomówkach tak jak są 

koncepcją nakierowane tylko tak jak przekazałem tutaj propozycje iść w tym kierunku żeby też 

to przedstawiać też i tą kanalizację iść w kierunku oczyszczalni w Klembowie rozbudowana 

stacja zlewna no i przede wszystkim Wola Rasztowska. Tam ten temat z oczyszczalnią, która 

funkcjonuje no jest chyba trudny a będzie jeszcze trudniejszy. Przydomówki, jako uzupełnienie 

oczywiście tak są miejscowości w gminie, które w przydomówkach mogą mieć większą ilość 

tych obiektów np. Michałów, Krusze, kiedy ta zabudowa jest bardziej rozproszona, kiedy te 

warunki geologiczne plus niski stan wód gruntowych temu jest sprzyjający, ale w niektórych 

miejscowościach tak naprawdę poza jakimiś nielicznymi przypadkami pójście w przydomówki 

jest nieuzasadnione chyba, bo później ludzie będą cierpieli na tym. I to by było w tym 

momencie takie przedstawienie jak macie państwo jakieś pytania czy sugestie to proszę 

bardzo.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Dziękuje pani Przewodnicząca. Ja tylko chciałbym dodać 

właśnie do wypowiedzi pana Pisarka Radnego pana Pisarka, że ja dokonałem takiej wstępnej 

analizy kosztów nawet, jeśli chodzi o oczyszczalnie w Woli Rasztowskiej to w przypadku 

gdybyśmy budowali w ramach aglomeracji to żeby na samą przepompownie na oczyszczalnie 

wydać to musielibyśmy wydać według tego wykazu 450 000,00 zł natomiast w przypadku 
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kosztów inwestycji gdyby na przykład robiono a przy tych 450 000,00 zł byśmy mieli tylko 23 

budynki, czyli 23 przyłącza, 325 osób byłoby objęte. Gdybyśmy robili pełną kanalizacje to na 

tą oczyszczalnie trzeba by było wydać 550 000,00 zł, więc różnica nie jest duża. Największe 

koszty, jakie są generowane przez tą budowę to jest koszt sieci projektowej, sieci grawitacyjne 

tzn. jest tu 10 000 000,00 zł w przypadku wszystkich mieszkańców to wtedy byśmy objęli 

ponad 334 przyłącza w porównaniu do 23 poprzednio a w przypadku gdybyśmy budowali 

oczyszczalnie to musielibyśmy wydać prawie 6 800 000,00 zł tu mamy 10 000 000,00 zł, 

6 800 000,00 zł. Więc analiza całego oczywiście można zrobić taką hybrydę, że wybudować 

docelowo żeby była oczyszczalnia za te 550 000,00 zł natomiast sukcesywnie robić wydłużać 

te odcinki przyłączy tzn. nie przyłączy tylko sieci. Wtedy, bo mówię między 450 000,00 a 

550 000,00 zł jest niewielka różnica a natomiast między 10 000 000,00 zł a 6 800 000,00 zł też 

jest niewielka równica pod warunkiem, ale mówię te 6 800 000,00 zł można by było rozłożyć 

na raty w sensie w odcinkach to robić i wtedy można by było to wybudować. Natomiast 

pozostawienie wykonanie tylko w ramach aglomeracji spowoduje, że byśmy wydali łącznie 

osiem milionów z groszami a gdybyśmy robili wszystko jak leci jednym zamachem mówiąc 

kolokwialnie to byśmy wydali 15 000 000,00 zł. Natomiast jest możliwość uważam, że jest 

możliwość wykonania tego, co jest konieczne, czyli tej oczyszczalni no i wydłużać te odcinki 

w związku z tym dochodzimy do jakiegoś sedna do jakiegoś punktu takiego w okresie 

wiadomo, że nie ma tych pieniędzy wydać 15 000 000,00 zł od razu. Ale jeśli mamy robić 

aglomerację za 8 000 000,00 zł to należałoby rozważyć taki wariant żeby wykonać 

oczyszczalnie docelowo tak jak ona ma być natomiast wydłużać odcinki wtedy te koszty będą 

podobne jak dla aglomeracji i pozatym dalsze odcinki przyłączać będzie to zwiększało ilość 

osób podłączonych do kanalizacji i mamy jakby otwartą drogę. A w przypadku, gdy skupimy 

się tylko na aglomeracji to w momencie, kiedy wybudujemy mniejszą oczyszczalnie to będzie 

ryzyko będzie konieczność wręcz nie tylko ryzyko gdybyśmy chcieli pozostałych mieszkańców 

podłączać musielibyśmy wybudować jeszcze jeden nowy zbiornik czy wydać jeszcze 

pieniądze, ale nie wydamy wtedy jakiejś różnicy tylko wtedy trzeba będzie wybudować obiekt 

od początku. Więc te koszty będą zdecydowanie wyższe gdybyśmy mieli to dobudowywać. 

Taka jest moja analiza z tego i popieram oczywiście to, co pan Pisarek powiedział, jeśli w 

przypadku gdybyśmy mieli tego nie robić no to jest ryzyko właśnie kończą nam się warunki 

wodno prawne no i kwestia uzyskania później nowych warunków to właściwie nie ma sensu 

budować w tym samym miejscu tylko mieszkańcy będą za tym żeby oczyszczalnie wyrzucić, 

poza jeśli mamy od początku uzyskiwać warunki to jest pierwsza kwestia. No i mieszkańcy, 

którzy się skarżą, że dlaczego oni mają płacić więcej za wywóz szamba niż ci, co mają 

kanalizację, kiedy trzeba by było zrobić uważam, że w zakładzie kupić czy wziąć w leasing 

sprzęt i wywozić te ścieki do oczyszczalni w Klembowie i oczywiście rozbudować 

oczyszczalnie w Klembowie. Ale mówię to są koszty, które by były ponoszone, bo i tak trzeba 

tak czy inaczej do czasu wybudowania oczyszczalni należałoby rozbudować oczyszczalnie w 

Klembowie żeby można było dowozić ścieki tzw. surowe. Dziękuje bardzo to tyle moja 

uwaga.” 

Radny pan Andrzej Górecki: „Otrzymana koncepcja tak doś mocno nas ukierunkowuje na 

przydomowe oczyszczalnie ścieków trochę na siłę jest tutaj zawyżana tak według mnie 

zawyżana ta sieć kanalizacyjna a nam chyba troszeczkę nie o to chodziło. Nam chodziło o 

koncepcje, która bardziej pokaże jak mają przebiegać trasy tej sieci kanalizacyjnej i 
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ewentualnie sposób transmisji ścieków do oczyszczalni a tutaj tego nie ma brakuje nam tego. 

Także według mnie wykonawca tak troszeczkę poszedł mało szczegółowo, jeżeli chodzi o sieci 

kanalizacyjne tylko duży nakład położył na właśnie przydomowe oczyszczalnie ścieków a one 

powinny być generalnie tylko takie jakby ewentualności gdzie nie można doprowadzić zwykłej 

sieci to tam powinniśmy budować przydomowe oczyszczalnie ścieków a generalnie podstawa 

powinna być sieć kanalizacyjna i odprowadzanie ścieków do oczyszczalni ścieków. Dziękuję.” 

Radny pan Wojciech Śliwa: „Ja chciałem jeszcze raz jak gdyby przypomnieć o czymś takim 

jak sieć kanalizacji grawitacyjnej. Bo jest taka możliwość, bo uważam, że jest taka możliwość 

na terenie gminy wybudować sieć grawitacyjną bez przepompowni itd., bo takim 

wyznacznikiem jest rzeka Rządza. I akurat tak się składa, że większość miejscowości leży 

wzdłuż rzeki Rządzy na terenie gminy Klembów i czy nie warto by było pochylić się nad taką 

koncepcją żeby po prostu zbudować sieć grawitacyjną kanalizacji i gdzieś na końcowym etapie 

rzeki Rządzy pobudować oczyszczalnie dużą, która przyjęłaby te ścieki i żeby jak gdyby 

koncepcja, która będzie wprowadzona żeby satysfakcjonowała wszystkich mieszkańców gminy 

nie tylko wybrane miejscowości. Bo mieszkańcy mniejszych miejscowości takich jak Karolew, 

Tuł, Krzywica też chcieliby mieć oczyszczalnie, chcieliby mieć czyste środowisko no niestety 

w tej chwili jest jak jest wszyscy wiedzą jak jest. I myślę, że warto by było pomyśleć nad tym 

czy nie dałoby się zrobić w ten sposób żeby nie koniecznie budować przepompownie itd., które 

są bardzo uciążliwe i które pochłaniają duże nakłady finansowe. Dziękuje bardzo.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „A ja mam takie pytanie do 

Radnych, którzy się przed chwilą wypowiadali, w jakich latach byście proponowali żebyśmy 

zastanowili się nad takim rozwiązaniami, perspektywa czasu mnie interesuje.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuje pani Przewodnicząca. Ja na samym początku swojego 

wystąpienia powiedziałem, że jest to perspektywa częściowej realizacji to jest przynajmniej 15 

lat a pewnie chcąc temat jak to się mówi pewnie się nie zakończy nigdy, bo będą się 

miejscowości rozbudowywały, więc perspektywa realizacji możliwie szerokiego objęcia siecią 

kanalizacji tam gdzie będzie można to jest kwestia oczywiście lat. Tam gdzie będzie to 

uzasadnione będą tylko zbiorniki bezodpływowe, bo nie wszędzie będzie rachunek 

ekonomiczny dochodzić z siecią, bo na pewno tak będzie. Tam gdzie będzie to uzasadnione w 

zasadzie uzupełnienia tak jak wspomniał tutaj Radny Górecki tam powinny pójść przy 

domówki tak zwane. Więc temat do zrealizowania to są 15-20 może 30 lat a jeżeli chodzi o 

przyjęcie planu, o którym tutaj mówimy to my nie mamy planu a powinniśmy go mieć, bo ta 

koncepcja pokazuje pewne rozwiązania ona pokazuje mamy też tutaj swoje padły pewne 

stwierdzenia, że nie do końca ona się adekwatnie przypuszczam do naszej gminy się odnosi ze 

względu na warunki geologiczne, stany wód. Tutaj pan Radny Śliwa wspomniał o kwestii 

grawitacyjnej ma poniekąd też trochę racji. Tak jak tutaj w tych planach było zbyt dużo tam 

jest zaplanowanych w tych planach tak jak pan Radny Górecki wspomniał chyba niepotrzebnie 

tych bajpasów z tymi tłoczniami, przepompowniami za często one są. Oczywiście to daje obraz, 

jakie później są koszty tutaj padła nawet sugestia od pana Radnego żeby to jeszcze jacyś 

fachowcy zweryfikowali tą koncepcję, bo to jest mówię nastawienie autorskie opracowanie 

może jest ono w znacznej części dobre, ale tu padła sugestia pana Radnego Góreckiego, którą 

ja popieram żeby to ktoś jeszcze jakiś fachowiec z tych dziedzin bądź jakiś zakład fachowy tą 

koncepcje jeszcze przejrzał czy rzeczywiście wszystkie aspekty podane tam pod względem 

technicznym rozwiązań są właściwe. A jeżeli chodzi o ten plan to my powinniśmy ten plan 
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oczywiście to jest kwestia formalna mamy plan to mamy dokument formalny, na którym się 

opieramy mamy uzgodnienia, że będziemy robić tak, tak, tak, tak a nie z przypadku, że 

wchodzimy w to czy tamto. Plan oczywiście mamy koniec kadencji, więc raczej nie sądzę żeby 

ten plan został przyjęty przez obecną Radę to jest raczej niemożliwe tak się złożyło jak się 

złożyło czekaliśmy na tą koncepcję, ale tutaj jest też do państwa i do pana Wójta wiadomo 

później na zasadzie ciągłości żeby ten plan został jak najszybciej przyjęty i te działania żeby 

gmina podejmowała oczywiście trzeba mieć na uwadze finanse jak najbardziej.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „No właśnie, ale tutaj rozbiło się 

o te finanse i o ten czas, bo mamy zaplanowane w WPF.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Ale temat według mnie, oczywiście no to tak jak powiedziałem 

pani Przewodnicząca 10-20 może 30 lat i wybrać optymalne rozwiązania a koncepcja nam 

wskazuje w zasadzie głównie jak byśmy tak chcieli to patrząc na przykład na kasę idziemy w 

przydomówki. Więc to jest takie podejście troszeczkę takie nastawione wybiórcze firma się w 

tym specjalizuje, więc to jest ich autorski plan. Oczywiście plan nam przyjęcie nam planu 

pozwoli nam po pierwsze, że będziemy zgodnie z zapisami ustawy mieli ten plan w końcu, dwa 

posiłkując się tym planem planowali, jako gmina w przyszłości dalsze działania inwestycyjne, 

które tak jak powiedziałem będą rozłożone na dziesiątki pewnie lat chcąc to wszystko 

optymalnie pytanie czy to będzie kiedykolwiek skończone z uwagi na rozwój miejscowości. 

Ale są priorytety Lipka wiadomo, bo musimy, Wola wiadomo, bo się sypie, kwestia Klembowa 

stacja zlewna, która przypuszczam, że być może samo to żeby była stacja zlewna to już by 

ograniczyło koszty dla tych, co mają zbiorniki bezodpływowe plus organizacja ewentualnie 

tego zbiorczego odbioru spowodowałaby to.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „No właśnie zastanawiałam się 

tak jak pan powiedział słusznie jest to system bardzo pożądany w gminie, ale wieloletni czy nie 

powinniśmy się zastanowić albo Radni kolejnej kadencji możemy im przekazać takie sugestie 

żeby zastanowili się nad zakupem to, o czym wcześniej rozmawialiśmy takiego samochodu 

żeby odciążyć finansowo wszystkich mieszkańców żeby jednak za odprowadzenie do 

momentu, kiedy nie będzie możliwe zrealizowanie jakiegoś innego systemu kanalizacji żeby 

no odciążyć finansowo mieszkańców. Bo tak jak pan słusznie zauważył, że mieszkańcy ci, 

którzy mają kanalizację no ponoszą dużo mniejsze koszty niż ci, którzy mają zbiorniki tzw. 

szamba. Więc może na razie byśmy się nad tym zastanowili nad tym skupili to jest troszeczkę 

tańsze rozwiązanie i możliwe do wprowadzenia szybciej niż perspektywa 10-15 lat.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Oczywiście ma pani rację organizujemy tą stację zlewną ten 

ewentualny zbiorczy odbiór ścieków a jednocześnie oczywiście to będą lata a jednocześnie w 

miarę możliwości środków finansowych rozbudowujemy sieć kanalizacji. To można połączyć 

jedno z drugim oczywiście tak jak powiedziałem to są lata 10-20 lat pewnie. Tylko, że musimy 

pewne priorytety przyjąć i wokół nich działać a są pewne rzeczy, które nawet nie możemy 

czekać. A plan nie powstał gdyby on powstał wcześniej to może byśmy zaczęli już działać 

może bardziej intensywnie tak jak powiedziałem Wola absolutny priorytet z Woli na tą 

oczyszczalnie, która jest w takim stanie, jakim jest kwestia rozbudowy oczywiście Lipki żeby 

tą aglomerację jak to się mówi już zamknąć i temat jak to się mówi z głowy, bo miało być takie 

niezwłoczne. Także tutaj to są oczywiście lata a planu tak jak powiedziałem raczej nie 

przyjmiemy, jako obecnie, bo nawet czy będziemy mieli jakiekolwiek posiedzenie Rady w tej 

kadencji także to już jest dla przyszłych oczywiście tylko, że nie zrobiliśmy tego a to jest jakby 
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ślad dla naszych może następców może dla części z nas. Tylko to musi ruszyć oczywiście 

musimy mieć na uwadze finanse, bo to one uzasadniają tzn. ograniczają nas, ale są też działania 

niezbędne, które tu są możliwie pilnie wykonać. Dziękuję bardzo.” 

Radny pan Andrzej Górecki: „Tylko w uzupełnieniu żeby muc stworzyć punkt zlewny dla 

całej gminy to niestety musimy wybudować, rozbudować obecnie istniejącą oczyszczalnie, bo 

po prostu ta ilość ścieków od takiej ilości mieszkańców po prostu oczyszczalnie nie będą mogły 

przyjąć te, które istnieją.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Oczywiście to rozwiązanie też jest w koncepcji i ono powstało 

po naszych uwagach, bo wcześniej go nie było. I jest tam powiedziane nawet wyliczony koszt 

funkcjonowania tej zlewni w tych metrach sześciennych kwestia obliczenia. Rozbudowa tego 

typu tam wymienione są nakłady rzędu niecałego miliona żeby uruchomić stacje zlewną.  Czy 

te 300m na dobę pozwoli objąć całą gminę tzn. tą część gdzie są tylko zbiorniki ja tego nie 

wiem, ale to nie jest jakiś ogromny koszt żeby dla znacznej części pozostałej części gminy 

zbiorniki można było tam żeby była zlewnia tam przynajmniej. Na początek zlewnia a z czasem 

uruchamiamy ewentualnie ten zbiorczy transport to też jeszcze bardziej obniżyłby te koszty 

przy takiej ilości jak mamy jednego wykonawcę tego odbioru a nie iluś tam czy to będzie w 

formie gminy tzn. jakiejś spółki czy gminy czy ewentualnie wynajętego wykonawcę zawsze 

będzie taniej dla mieszkańców niż mamy iluś tam potencjalnych usługodawców, 

usługobiorców.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję. 

 

o godz. 1940 opuścił obrady Radny pan Piotr Zakrzewski 

 

Ad.18. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska poprosiła o przystąpienie do 

kolejnego punktu porządku obrad: Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres między 

sesjami.  

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

między sesjami.   

(Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Klembów za okres od 29 czerwca 2018 r. do 06 

września 2018 r. – stanowi załącznik do protokołu)  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie chciałem zapytać, kiedy wykonawca wchodzi 

na roboty, bo wiem, że umowa podpisana, czyli rozumiem, że już jest deklaracja. Jak to 

wygląda i co pierwsze idzie park czy szkoła.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Jedno i drugie wykonawca ma czas do maja 

przyszłego roku. Wykonawca remontu piwnic zapowiedział, że w przyszłym tygodniu chce 

przejąć plac budowy. Natomiast wykonawca rewitalizacji parku nie określił jeszcze dokładnego 

terminu wejścia, ale nastąpi to w najbliższych tygodniach.”  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję. 

 

Ad. 19.   

 

Interpelacje radnych i odpowiedzi na interpelacje.  

http://klembow.pl/Upload_n/Wojt/Sprawozdanie_Wojta_5_2016.pdf
http://klembow.pl/Upload_n/Wojt/Sprawozdanie_Wojta_5_2016.pdf
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuje pani Przewodnicząca. Panie Wójcie ja kierowałem do 

pana Wójta w sierpniu interpelację związaną ogólnie z tematem ze zlikwidowanymi 

przejazdami kolejowo-drogowymi na linii nr 10 Tłuszcz-Legionowo przejazd w Roszczepie w 

obrębie Roszczep i w obrębie zdaje się Sitki. Tam prosiłem pana Wójta o informacje, jakie 

działania pan podjął, jakie będą planowane, czy w ogóle będzie pan zamierzał jakieś działania 

żeby te przejazdy zostały mówiąc tak kolokwialnie odtworzone. Otrzymałem odpowiedź 

bardzo krótką ja nie wiem czy Radni mieli okazję ja jej nie widziałem w teczce korespondencji 

wczoraj. Odpowiedź jest następująca: „W odpowiedzi na pana interpelację złożoną dnia 8 

sierpnia 2018 r. wpływ do tutejszego Urzędu dnia 9 sierpnia 2018 r. pod poz. 6908/2018 

informuje, że tutejszy Urząd jest na etapie gromadzenia dokumentacji niezbędnej do złożenia 

wniosku o zasiedzenie lub wydania decyzji Wojewody na podstawie art. 73 przepisu 

wprowadzających ustawie reformująca administrację publiczną z dnia 13 października 1998 r. 

Dz. U. Nr 133 poz. 872. Ponadto trzeba mieć na względzie, iż w celu złożenia wniosku o 

zasiedzenie należy pozyskać osoby, które będą występować, jako świadkowie przed sądem jak 

również ustalić wszystkie strony postępowania dla każdej działki i z osobna. Wnioski do sądu 

przygotowuje w naszym imieniu kancelaria radcy prawnego Jacek Nieścior z Pułtuska.” Panie 

Wójcie tu, jeżeli chodzi tak jak pan tu wspomniał w swoim piśmie, że do złożenia wniosku 

niezbędne do złożenia wniosku o zasiedzenia lub wydania decyzji Wojewody z art. 73. Może 

wydaje mi się, że od razu ten art. 73 trzeba by było wykluczyć, bo ja się tu posiłkuje 

odpowiedzią, którą otrzymałem w zeszłym roku odnośnie drogi doprowadzającej do mostu 

uszkodzonego w Starym Kraszewie gdzie też proponowałem zastosowanie tego artykułu a tam 

padło wyjaśnienie, że ten artykuł nie może mieć w tym przypadku zastosowania te drogi są 

takiej samej kategorii. Więc mając na uwadze to pismo odpowiedź, która pewnie też 

opracowywała kancelaria proponuje już nie bawić się w art. 73 tylko pójść o wniosek o 

zasiedzenie. Bo tu czas jak to się mówi jest istotny, jeżeli chodzi o tych świadków to myślę, że 

tu nie będzie problemów, bo jak trzeba było świadków ustalić dla postępowania, jeżeli chodzi 

o tego typu drogi w Starym Kraszewie świadkowie się znaleźli w ciągu jednego dnia, którzy 

chcą zeznawać w przyszłości przed sądem, aby tutaj uzasadniać tą potrzebę przejęcia tych dróg 

o zasiedzenie. Panie Wójcie ja tutaj też nawiązuje do tego, bo w odpowiedzi, którą otrzymał 

sołtys z miejscowości Sitki na swoje pismo do kolei w maju b.r., bo tak z tego pisma, co wynika, 

że są podjęte działania, aby te drogi przejąć, czyli najpierw postępowanie cywilne, sądowe o 

zasiedzenie, które może potrwać rok jak dobrze pójdzie rok może trochę mniej, ale można 

powiedzieć, że i dwa. To, więc najpierw trzeba będzie przejąć te drogi poprzez wyrok sądu 

później oczywiście stosowna uchwała Rady Gminy, więc to też będzie troszeczkę trwało i 

dopiero później będziemy się zastanawiali. W swojej odpowiedzi kolej mówię tak kolokwialnie 

kolej podaje, że tu możemy już i tu trzeba by było działać niezwłocznie, bo to jeszcze jak to się 

mówi na gorąco, bo ten temat jak to się mówi jeszcze nie przysechł z tą likwidacją tych 

przejazdów kolei wystarczy na dzień dzisiejszy, aby podjąć pewne już ustalenia przynajmniej 

tak z tego pisma wynika może ja odczytam: „Jednak działania o uzyskanie stosownego 

odstępstwa to będzie kwestia odstępstwa już teraz żeby uzyskać tą możliwość budowy 

przejazdów budowy-odtworzenia nie jest możliwe do przeprowadzenia bez zobowiązania się 

Urzędu Gminy w Klembowie do przeprowadzenia zmiany statusu dróg na Publiczny, lub drogi 

dla tych przejazdów. I przyjęcia niezbędnych działań dla uzyskania przez Urząd Gminy 
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stosownego odstępstwa oraz finansowania budowy przejazdów.” Czyli ja rozumiem z tego, że 

kolej mogłaby już uzyskać od nas od gminy od pana, od gminy stosowne pismo, że jesteśmy 

zainteresowani tym tematem, że będziemy, bo to wynika z tego, co pan tu powiedział do Sądu 

są szykowane materiały, że chodzi o to zobowiązanie się, że już przystępujemy do takich prac 

i można by było spróbować już wstępnie uzyskiwać pewne uzgodnienia a kwestia przejęcia 

tych dróg na poczet mienia gminy to zapewne stanie się bez problemu no, bo nie sadzę żeby się 

znalazły osoby, które by próbowały nie dopuścić do tego żeby te drogi zostały przejęte przez 

gminę. Gdyż to jest uzasadnione historią tych dróg i ja bym prosił pana Wójta żeby, bo tam 

można z tego pisma wywnioskować nie czekać na orzeczenie ostateczne Sądu i później 

uchwały Rady, co może być za półtora roku, za dwa teoretycznie tylko już nawet teraz tzn. po 

pierwsze przystąpić do niezwłocznych działań dać sobie spokój z tym art. 73, przystąpić 

niezwłocznie do poszukiwania tych świadków i wystąpić do Sądu o zasiedzenie może przy 

dobrych wiatrach jak kancelaria się jak to się mówi sprawdzi a wieżę w możliwości pana 

mecenasa to by się udało i do roku i do tych działań przystąpić. Tylko, że ja w dalszym ciągu 

słyszę od niektórych mieszkańców przynajmniej Sitek, że no te przejazdy by były naprawdę 

niezbędne. W kwestii rolniczej dzisiaj głównie a w kwestii dalszego rozwoju pod względem 

infrastruktury, bo nie oszukujmy się kolejne lata nie wiem 10, 15, 20 mogą spowodować, że w 

tamtych rejonach być może dojdzie do jakiejś działalności przemysłowej większej bądź kwestia 

rozbudowy tzn. terenów pod zabudowę. Także zasadnym by było żeby podejść do tego tematu 

może bardziej wnikliwie. Stało się niedobrze, że te przejazdy zostały zlikwidowane już nie będę 

wracał jak to się stało chyba wiemy wszyscy i bym tu prosił pana Wójta żeby jednak no mam 

nadzieję, że tak jest poważnie podejść do tematu i możliwie niezwłocznie. A tak przy okazji 

chciałem zwrócić uwagę, że już kolejny przypadek tak przy okazji panie Wójcie z tego, co jest 

zapisane w statucie to odpowiedź na interpelację to jest 21 dni a tu jest kolejna interpelacja 

gdzie jest po terminie tak przy okazji oczywiście mówię i tak bym prosił zostało nie zostało w 

zasadzie, ale żeby też stosować się, bo to nieraz jest istotne później kwestia komisji nie komisji 

żeby materiały mieć, bo ja też często występuje o pewne terminy. To jest jakby ta moja 

interpelacja odnośnie tych przejazdów, które zostały zlikwidowane na tej linii kolejowej na 

chwilę obecną dziękuję bardzo.”  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie ja w kwestii też tu składam interpelację w 

kwestii parku w Woli Rasztowskiej rewitalizacji. Chciałbym zapytać na początek czy środki, 

jakie uzyskaliśmy z funduszu czy one są w oparciu o napisany projekt w oparciu o program 

rewitalizacji dla gminy Klembów. A jaki ostatecznie został złożony projekt, na jaki zakres, bo 

mnie zakres interesuje.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Projekt, czego?” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Rewitalizacji parku.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Projekt rewitalizacji jest wykonany, ale mówi 

pan o dokumentacji technicznej parku tak.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Nie ja mówię o projekcie, ja mówię o projekcie, na który 

dostaliśmy dotację. Poszedł projekt, na który dostaliśmy dotację pytam moje pytanie jest, który 

projekt został przedłożony czy ten, który znajduje się w programie rewitalizacji dla gminy 

Klembów na lata 2017-2023.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Ale tu mówi pan o różnych rzeczach.” 
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Radny pan Zdzisław Rasiński: „Nie nie mówię o różnych rzeczach, może pan mnie nie 

rozumie. Ja mówię o projekcie w oparciu, o który udzielono nam dotacji.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Ale projekcie technicznym parku.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Nie mówię o projekcie technicznym mówię o projekcie ja nie 

wiem, jaki to był projekt pytanie jest, bo projektu technicznego w momencie, kiedy 

uzyskaliśmy dotacje jeszcze nie było. Bo projekt techniczny był dopiero w kwietniu zrobiony, 

natomiast dotacje dostaliśmy, kiedy było złożone wcześniej. Więc pytanie, który projekt jest 

realizowany. Jeśli jest techniczny to pan powie techniczny, który został złożony. Mnie 

interesuje, który projekt został złożony w celu uzyskania dotacji.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Projekt techniczny jest jeden i na podstawie 

tego projektu i tego kosztorysu otrzymaliśmy dofinasowanie na podstawie wniosku złożonego 

do MJWPU w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „To w takim razie moje pytanie jest to, po co żeśmy 

wykonywali projekty, które były robione wydane pieniądze na wielką książkę Program 

Rewitalizacji dla Gminy Klembów gdzie żeśmy tam określali zadania, po co to było robione. 

W jakim celu to było robione skoro to nie było złożone, skoro ten zakres nie był w oparciu o 

ten program nie był wykonany projekt nie była wykonana dokumentacja projektowo-

kosztorysowa.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Ale to myli pan dwa pojęcia. Czym innym jest 

lokalny program rewitalizacji, który pan trzyma przed sobą, który nie ma nic wspólnego z 

projektem technicznym.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale ja wiem o tym my nie będziemy się przekonywać. Panie 

Wójcie ja wiem, o czym ja mówię ja pytam się gdzie jest projekt w takim razie w oparciu, o 

który dostaliśmy dotację. Projekt może być techniczny, jaki pan go nie nazwie, gdzie jest ten 

projekt w oparciu, o który dostaliśmy dotację.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Może się pan z nim zapoznać na bip 

dokumentacje przetargowe.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Czyli to jest dokumentacja przetargowa.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Tak. W dokumentacji przetargowej są 

wszystkie projekty.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Bo ja widzę rozbieżność, dlaczego pan nie uwzględnił tego 

projektu który żeśmy składali i zapisali. Dlaczego pan też tego zakresu nie uwzględnił, bo ten 

zakres odpowiada w części, który pan złożył wykonana jest dokumentacja projektowa.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Próbuje zrozumieć, ale nie rozumiem.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale panie Wójcie to nie jest takie trudne do zrozumienia 

trzeba tylko trochę wiedzy mieć albo chęci zrozumienia. Bo pan udaje, że nie wie, o czym ja 

rozmawiam, ja mówię, po co żeśmy wykonywali lokalny program rewitalizacji dla gminy 

Klembów. Po co żeśmy to wykonywali skoro wykonujemy zadanie, dostajemy dotację i nie 

czerpiemy z tego projektu, po co żeśmy to robili, po co ten dokument w ogóle jest.”   

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Rozumiem zadaje pan pytanie, po co zrobiliśmy 

lokalny program rewitalizacji.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Tak jest skoro nie wykorzystujemy później do realizacji nie 

składamy tego.” 
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Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Ale, na jakiej podstawie pan wnosi że nie 

wykorzystujemy.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Na takim, bo widzę rozbieżności pomiędzy projektem 

załączonym na bip, jako do przetargu z tym, co znajduje się w tym programie. Brakuje wiele 

czynników elementów.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Nie rozumiem, o co chodzi.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „To proszę się zapoznać, bo ja ten temat poruszałem już na 

Komisji Rewizyjnej składałem panu Kierownikowi Działu Inwestycji może wtedy pan to 

zrozumie, bo pan mi próbuje wmówić, że pan rozmawia o czymś, że ja nie wiem, ja wiem, o 

czym ja rozmawiam tylko pan może nie stara się zrozumieć. Bo ja doskonale mam nawet 

wydrukowany program dokumentacje graficzną jak i kosztorysową i wiem, jaki zakres 

obejmuje ta dokumentacja. Natomiast są rozbieżności pomiędzy tą dokumentacją wiele 

elementów nie zostało uwzględnionych w tej dokumentacji, która znajduje się w tym programie 

rewitalizacji dla gminy Klembów. I dlatego pytam się, dlaczego jest ta rozbieżność, po co było 

wydawanie pieniędzy skoro my w ogóle nie bierzemy tego pod uwagę.  Ja też nie rozumiem, 

dlaczego pan wydaje pieniądze, które niczemu nie służą a robi pan sobie jakieś uproszczenia i 

później pan się chwali, że pan wielką rewitalizację dla Woli robi przed kamerami pan ogłasza 

coś, co nie ma racji bytu i nie jest prawdą robi pan sobie piar. Dlaczego pan to robi, dlaczego 

pan nie wykonuje tych elementów, które były uzgodnione przez wszystkich były przyjęte 

uchwałą nawet. Z panem to jest dyskusja żadna, bo pan, jeśli nie ma odpowiedzi to albo ma pan 

uśmieszek albo pan mówi dobra i pan milknie jak nie mowa nie jest pan wstanie zabrać 

stanowiska rzeczowego albo pan mówi komuś, że ja nie wiem, o co chodzi ja wiem, o co chodzi 

tylko pan udaje, że nie wie, o czym ja mówię. To proszę porozmawiać z panem Kierownikiem 

do spraw Inwestycji to panu wytłumaczy, bo Kierownik nie miał wątpliwości.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Dobrze to ja proszę o zadanie tego pytania na 

piśmie proszę spróbować mi to rozjaśnić, wyjaśnić i złożyć na piśmie to pytanie spróbuje 

odpowiedzieć spróbuje zrozumieć i odpowiedzieć.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Dlatego ja chciałem najpierw uzyskać informacje od pana, 

który projekt został złożony bo cały czas myślałem że został złożony ten dokument w ramach 

tego dokumentu. Jeśli pan mi mówi, że nie to rozumiem, że to, co jest w przetargu, że to jest ta 

dokumentacja, która jest przetargową dokumentacją tak. A kiedy dokumentacja przetargowa 

była wykonana. No, co się pan uśmiecha panie Wójcie no przecież ja mam dokumenty w tej 

sprawie niech pan mi odpowie, kiedy ona była wykonana.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Dokumentacja przetargowa przygotowywana 

jest przed ogłoszeniem przetargu. Na dokumentacje przetargową składa się.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Nie, nie ja nie chcę tego etapu ja chcę wiedzieć, kiedy ona 

była wykonana i kiedy była złożona w celu uzyskania dotacji mnie ten termin interesuje, nie to, 

kiedy ona była złożony przetarg wykonany przetarg tylko, jeśli ona była wykonana w kwietniu 

a nawet w maju a my żeśmy dotację uzyskali już w czerwcu to pytanie tylko dwa miesiące to 

trwało.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Ja nie rozumiem naprawdę ja się poddaję 

przepraszam.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ja się dziwię, że pan w ogóle nie wiem funkcjonuje w ogóle, 

jeśli pan nie rozumie prostych słów ja się pytam, ponieważ jeśli pan wykonał dokumentację 
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projektową w kwietniu czy w maju tą, która była przedmiotem przetargu to pytanie, kiedy był 

złożony projekt w celu uzyskania dotacji, bo tej informacji nie mam. Czy mógłby mi pan 

odpowiedzieć, kiedy była złożona dokumentacja w celu uzyskania dotacji?” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Z tego, co pamiętam w 2016 r.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „No to jak mogła być wykonana w oparciu o projekt, który 

jest na bip jak dokumentacja projektowa wykonana była w 2018 r. Pytam się w oparciu, który 

jak pan mówi, że składał w 2016 r., jeśli dokumentacji projektowej nie było to, który projekt 

jest złożony. Panowie dokumentacja projektowo-kosztorysowa została wykonana w 2018 r.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Ja jestem pełna podziwu dla 

pana Radnego Rasińskiego, że on tak mówi z takim ogromnym przekonaniem.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale ja mam swoje dokumenty.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Ja zajmuje się tyle lat 

projektami Unijnymi i naprawdę nie rozumiem, o co panu chodzi.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „No to proszę ja nie rozumiem albo ja jestem no już nie będę 

tego albo. Proszę państwa próbuje to państwu wyjaśnić pani jak nie wie to niech pani mam głos 

to proszę nie dyskutować mam głos skończę nie będzie pani.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Ale pan głupoty opowiada.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „To pani może głupoty opowiada ja się pytam, dlaczego mi 

pani przerywa, dlaczego mi pani przerywa.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Bo nie mogę tego słuchać.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „No to niech pani zatka sobie uszy. A ja chcę uzyskać 

informację, bo mnie to bardzo interesuje. Skoro pan twierdzi panie Wójcie, że pan projekt 

złożył w 2016 r. to pytanie, dlaczego dokumentacja projektowo-kosztorysowa w oparciu, o 

którą wykonano przeprowadzono przetarg została wykonana w 2018 r. To, jakie dokumenty 

pan tam wtedy złożył, o to mi chodzi.” 

Mecenas: „Jest to udostępnione to, co Wójt powiedział widać były dokumenty wiarygodne 

zgodne z prawem.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale to mi nic nie mówi.” 

Mecenas: „Została przyznana dotacja, jeżeli by było coś nie tak to byśmy nie dostali.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale ja nie mówię, że jest nie tak. Tylko ja nie wiem, co zostało 

złożone i co będzie realizowane.” 

Mecenas: „No to proponuje żeby pan udał się do gminy i zapoznał się z tą dokumentacją ona 

jest jak najbardziej do wglądu.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale ja mam tą dokumentację, która jest złożona, która w 

oparciu, który jest wykonany przetarg tylko nie mam dokumentacji w oparciu, o którą 

dostaliśmy dotację. Bo ta dokumentacja, o którą złożono przetarg była wykonana w tym roku, 

a pan Wójt mówi, że złożył w 2016 r.” 

Mecenas: „Ale wniosek też nie jest żadną tajemnicą w Urzędzie panu udostępnią, który został 

złożony do MJWPU w oparciu o który dostaliśmy dotację. Więc jak będzie miał pan jutro 

chwilę czasu pan wejdzie Wójt panu da i pan zobaczy i porówna wszystko.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ja wystąpię o ten wniosek oczywiście, bo ja nie wiem, jaki 

był wniosek składany natomiast widzę, że realizacja projektu jest zupełnie inna.” 

Mecenas: „Mogę panu zadać pytanie.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Proszę bardzo.” 
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Mecenas: „Szukam w tym sensu, czemu te pytania służą te, co pan zadaje.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Wie pan ja zadaje pytania po to żeby uzyskać odpowiedź 

natomiast, czemu one służą, służą mojej wiedzy. Ponieważ chcę wiedzieć, jaki jest program 

realizowany, ponieważ ten program, który jest realizowany nie wiem, według jakiego 

projektu.” 

Mecenas: „Tylko musi pan wziąć pod uwagę.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Pan poczeka ja skończę pan będzie zadawał pytanie nie 

wchodźmy sobie w słowo. Po to żeśmy pisali program po to ten program był przedkładany w 

dokumencie wielkim po to były płacone pieniądze, że liczyliśmy, że ten program, który jest 

tutaj napisany, że on będzie realizowany w jakimś stopniu. Bo, po co go pisaliśmy? A jeśli było 

składane wcześniej czy był składany inny projekt był składany to, po co żeśmy to pisali mi o 

to chodzi.” 

Mecenas: „Przecież programy są pisane po to, bo ustawodawca nakłada taki obowiązek. Tylko 

programy są pisane jak to mówią w formie takich haseł blankietowych, ogólnych, hasłowych. 

Nigdy żaden program nie jest uszczegóławiany wymaga tak jak tutaj ustawodawca wymaga 

żeby każda gmina miała program rewitalizacji po to żeby muc występować o różnego rodzaju 

takie dofinansowania. Ale nigdy w żadnym programie nie ma pan, co do joty konkretnie 

napisane tylko ma pan kierunek hasło blankiet i tyle.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale myli się pan. Ja powiem tak w dokumentacji projektowo-

kosztorysowej tej, która jest do przetargu była 80% robót jest zgodnych z tym, co żeśmy 

napisali w tym projekcie 80% jest zgodny, 20% jest niezgodny. Ich po prostu nie ma, próbuje 

dociec. 

Mecenas: „Co to znaczy niezgodne?” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „To znaczy ich nie ma, nie ma pewnego zakresu.” 

Mecenas: „A gdzie napisane jest, że muszą być.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „To, dlatego chcę wiedzieć, według jakiego projektu my to 

realizujemy, bo dokumentacja kosztorysowo-projektowa do przetargu była wykonana po 

złożeniu projektu wniosku o dotację. Rozumie pan, o co mi chodzi?” 

Mecenas: „Nie nie rozumiem.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „No to panowie nie wiem, z kim ja tutaj. Oczywiście napisze 

panu to na piśmie żeby pan lepiej to zrozumiał, bo pan tego nie rozumie.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Czym innym jest program 

rewitalizacji, który jest jakby pewną koncepcją programu nałożonego odgórnie który pokazuje 

jakby kierunki rozwoju i tak naprawdę rewitalizowanych obszarów zarówno pod względem 

jakościowym usług społecznych itd. a czym innym dokumentacja techniczna na której pracują 

projektanci.”  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Pani mi nie tłumaczy, bo ja to doskonale wiem. Tylko pani 

nie wie, o co mi chodzi i pani nie może zrozumieć, o co bo pani to jakoś dziwnie to rozumuje.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „To ja mam wrażenie, że to pan 

dziwnie rozumuje i jeszcze udaje, że wieży w to, co pan mówi.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „No jak można złożyć finansowanie projektu, którego nie ma, 

bo projekt został wykonany w 2018 r. Czy pani to rozumie, bo ja mam dokumenty?”  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Ale projekt techniczny, a 

wnioski o dofinansowanie często się składa na studium wykonywalności, a następnie dopiero 
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jak się dostaje dofinansowanie na przykład czasami się zdarza, że po 2 latach zleca się na 

zewnątrz przetargową dokumentację i zleca się nawet w formule zaprojektuj i wybuduj 

dokumentacje projektową łącznie z robotami. A czym innym jest wniosek o dofinansowanie 

sporządzony na przykład 2 lata wcześniej gdzie się składa z załącznikiem studium 

wykonywalności PFU. Jak by pan znał te szczegóły to może by pan nie zadawał takich pytań i 

nie obrażał nikogo tutaj, że nie ma wiedzy.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ja chcę ten projekt. Ja chcę ten wniosek. A czy ja kogoś 

obrażam swoim pytaniem ja mam prawo zadać pytanie a pani nie musi mi odpowiadać, bo pani 

jest prowadząca nie musi mi pan włączać się do dyskusji. Pani nigdy nie dyskutuje ze mną ja 

zadaję pytanie, bo jestem Radnym Woli Rasztowskiej a pani, jako Przewodnicząca nie jest tutaj 

w tym momencie. Niech pani nikogo nie obraża, bo moimi pytaniami nikogo nie obrażam 

natomiast mam prawo zadać pytanie, bo jestem Radnym mieszkańców a pani jest Radną innej 

miejscowości a w tej chwili ma pani funkcję prowadzącej i proszę prowadzić.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Dokładnie tak i dlatego 

odpowiadam i prostuję, ponieważ mówi pan nieprawdę, dlatego ja prostuję żeby mieszkańcy 

też o tym wiedzieli, że to, co pan mówi jest nieprawdą, więc ja to prostuję.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Ale jaką nieprawdą ja żądam dokumentów i tyle. I dlatego 

moje pytanie było.” 

Mecenas: „Ja naprawdę nie jestem wstanie tego pojąć. Wójt złożył wniosek dostał gromadę 

kasy, będą wykonywane roboty i my się dzisiaj zastanawiamy nad pytaniami pana Radnego 

oczywiście pan Radny ma prawo do zadawania pytań, ale oceniajcie Wójta jak mnie uczono 

będąc samorządowcem tyle lat skuteczności chłopie pokaż, co zrobiłeś. Rozliczali mnie moi 

wyborcy tak samo państwa rozliczą wyborcy, co żeście zrobili no Wójt załatwił gromadę 

pieniędzy to, co to jest źle. A wyobraźcie sobie jakby nie załatwił tych pieniędzy, jakie były 

by.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Wójt by nie załatwił w ogóle dla Woli pieniędzy gdyby nie 

musiał to jest po pierwsze Wola jest na końcu zawsze. Natomiast pytanie jest moje takie, że 

skoro Wójt złożył ten tego to ja chcę znać ten wniosek, ponieważ nie wiem, jaki wniosek był 

złożony a to, że cokolwiek robi to nie znaczy, że ma robić cokolwiek tylko ma robić z sensem.  

I o to chodzi.” 

Mecenas: „A to, co robi to nie jest z sensem?” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Nie jest to pełne, o co żeśmy pisali, o co żeśmy wnosili. 

Natomiast to, co jest to jest fragment tego, o co żeśmy występowali.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „To nawet w Urzędzie pracownicy po prostu 

spodziewali się takiej reakcji Radnych z Woli Rasztowskiej na wieść o rewitalizacji. Teraz ja 

mówię” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Wypraszam sobie panie Wójcie takiej sytuacji. Ja bronie 

tylko mieszkańców a niech pan nie robi przytyków, bo ja panu zaraz też przytyk zrobię. Proszę 

nie robić przytyków, że się pan spodziewał, skoro pan się spodziewał powinien przynieść ten 

wniosek.”  

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Spodziewałem się takiej reakcji, bo rozumiem, 

że pana boli, że coś dobrego się dzieje w Woli.”  

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Nie boli mnie proszę pana ja się cieszę z tego. Jeszcze raz 

mówię niech nie insynuuje mi, bo to nie jest kampania wyborcza. Proszę mi nie wyłączać.” 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Ale ja nie udzieliłam panu 

głosu, więc wyłączyłam.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Mogę dokończyć zdanie? Jakoś mnie to 

wszystko nie dziwi po prostu mi brakuje słów. Natomiast rozumiem pana, bo będzie miał pan 

teraz możliwość kolejną możliwość nasłania kolejnej kontroli na Wójta tak jak zrobiliście to 

wielokrotnie i chcę panu powiedzieć, że żadna kontrola nic nie wykazała. Ostatnio nasłaliście 

kontrole z WFOŚ na własną inwestycję budowę wodociągu w Woli Rasztowskiej, kontrola 

siedziała u nas dwa dni nic nie wykazała. Ale pewnie macie satysfakcję, że uprzykrzyliście nam 

życie. I to nie jest pierwszy przypadek. I po prostu mi jest cholernie przykro ja nie wiem, co 

mam powiedzieć pracownikom, którzy zajmują się inwestycjami, że jak słyszą, że mają coś 

realizować w Woli Rasztowskiej to po prostu odechciewa się wszystkiego właśnie tego typu 

reakcji. Dziękuję więcej nie zamierzam zabierać głosu.” 

Radny pan Zdzisław Rasiński: „Panie Wójcie to się bardzo pan myli, bo ja pierwsze słyszę o 

jakimś wniosku. Jeśli ma pan dowód proszę go przedłożyć i proszę mnie nie oczerniać, że ja 

go składałem nie składałem żadnego wniosku, jeśli ma pan jakikolwiek dowód to proszę go 

złożyć, bo to jest oszczerstwo. To, co pan mówi to jest oszczerstwo proszę niech pan poda 

wniosek niech pan potwierdzi, że ja go składałem. Ja pierwsze słyszę. To nie oznacza, że 

inwestycja w Woli Rasztowskiej idzie opieszale i się ciągnie i niewiadomo, kiedy będzie 

skończona to jest inna sprawa. Ale wniosku żadnego nie składałem ani nikt z mojego 

środowiska. Natomiast, jeśli pan ma taki dokument to proszę udowodnić to a nie rzucać gołych 

słów na wiatr, bo pan wiele rzuca gołych słów na wiatr a później tego nie potwierdza. Bo to 

proszę ja żądam od pana żeby pan przedłożył dokument w oparciu, o który pan posądza mnie, 

że ja składałem taki wniosek żądam takiego dokumentu od pana. I proszę taki dokument mi 

przedłożyć, że ja składałem taki wniosek i nie oczerniać proszę mnie więcej, jeśli nie ma pan 

takiego dokumentu.” 

Radny pan Stanisław Jachacy: „Chciałem się wypowiedzieć w innych sprawach dotychczas. 

Mianowicie od 2000 r. zawsze były w niedziele przed 15 sierpnia okolicznościowa msza 

uroczystości pamięci dwudziestego roku Bitwy Warszawskiej 1920 nas też to zobowiązuje 

jesteśmy w zasięgu głównych wydarzeń a gminy Klembów przede wszystkim dotyczy bitwa 

pod Radzyminem. I chciałem zwrócić się do pana Wójta i wszystkich Radnych żeby taka msza 

nadal była. To było za Wójta Rakowskiego zainicjowane to była sprawa przeniesienia 

uroczystości tych dalszych rządowych większych na grunt rodzimy. I chciałem państwu podać 

parę takich wydarzeń osób, które z terenu naszej gminy zginęły w 20 roku a byli to: Stanisław 

Lach, Piotr Radzki, Stanisław Suchocki, Stanisław Sienkiewicz, to tylko S to tylko tak czytam, 

Władysław Krupa z Krusza, Stanisław Jachacy syn Jana matka Helena Tyczyńska z Sitem 

prawdopodobnie w 1918 r. już poszedł u nas jest pochowany Krzyżewski Bolesław, co prawda 

prawdopodobnie nie jest to osoba z naszej gminy, ale gdzieś z okolic, więc jedyny, który 

żołnierz poległy tu u nas jest pochowany na cmentarzu chciałem się do pana Wójta zwrócić z 

taką prośbą żeby to było przywrócone. Ponieważ z biegiem czasu my już mamy swoje lata ja 

jeszcze 40 lat temu cofnę się wspomnienia różnych wydarzeń w rodzinie przekazywanych teraz 

lat nam przychodzi podrasta nowe młode pokolenie, które różnie się interesuje takimi 

sprawami. Przy okazji chciałem jeszcze państwu powiedzieć dodać, że ta uroczystość powinna 

również ogarniać inne osoby, które zginęły z czasów II wojny światowej a byli to: Baran Julian 

z 44 r. rozstrzelany, Babańczyk Stanisław pilot z Jasienicy w 39 r. zgiął, Cholewiński Stanisław 
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z Krzywicy w sierpniu 44 r., Jeziurski Stanisław i Kurek Stanisław razem pochowani w 

Klembowie 15 lipca 44 r., Jusińska Wiktoria 44 r. chyba w sierpniu 3 lata miała, Kania 

Aleksander wspomnienie symboliczne z Krusza, Koskowski Wincenty koniec sierpnia 44 r. 

wraz ze swoim zięciem Roguskim zamordowani w Aleksandrowie, Krauze Bogdan 

symboliczne wspomnienie zgiął na Pawiaku, wspomniany Krzyżewski tu pochowany, 

Makowski Jeży oficer Batalionów Chłopskich tabliczka Pamiątkowa zginął na 

Zamojszczyźnie, również Ks. Milewicz Leon zamordowany w końcu 44 r. na torach 

kolejowych tam za stacją kolejową, Młyński Józef nauczyciel z Tułu i z Ostrówka w 44 r.. Była 

taka tabliczka na cmentarzu chciałem państwu to przypomnieć na grobie rodziny Rojewskich 

tekst również ukochani synowie Henryk polegli w czasie II Wojny Światowej i Jerzy 

zamęczony w obozie Koncentracyjnym w Flossenburgu. Przy wspomnianych wspomnę jeszcze 

zaginionego Marcina Kołodzieja nauczyciela z Paska, wspomnę również Mariana Gotowca 

syna Jana, który w kwietniu 44 r. zginął w okolicach Dąbrowy Łużyckiej a pochowany w 

Zgorzelcu. Chciałem państwu jeszcze dodać Mariana Górczyńskiego, który zginął w Kruszu 

był sołtysem i żołnierzem Batalionów Chłopskich. Wspomnę o Julianie Baranie ja nie 

znalazłem jego grobu w 14 kwaterze był pochowany był komendantem gminnym Batalionów 

Chłopskich kryptonim Roch, jako kryptonim konspiracyjny Stronnictwa Ludowego po nim 

dowództwo objął Jan Jachacy syn Andrzeja cioteczny brat mojej matki. Wspomnę Jeziurskiego 

i Kurka tam jest tablica byliśmy razem z Radnym Andrzejem na cmentarzu i tak jak to się mówi 

poświęciłem czas później w pojedynkę. Kurka, Jeziurskiego jest tablica pamiątkowa oni obaj 

są pochowani żołnierze AK obwód Rajski Ptak zginęli z rąk oprawców hitlerowskich w dniu 

15 lipca 44 r. Do tego jeszcze chciałem dodać, o czym państwo może nie znacie tematu pana 

Wolańskiego imienia nie znam z Zamościa i Józefa Dziedzica wraz ze swoją narzeczoną, którą 

zostali zatrzymani w Rybienku i prawdopodobnie zamordowani w Palmirach. Chciałem się 

zwrócić z taką prośbą, że ta uroczystość 20 roku była tam tydzień przed 15 sierpnia, bo 15 

sierpnia to są i dożynki i odpust albo odpust i dożynki jednocześnie, ponieważ tak jak 

powiedziałem nowe młode pokolenie podrasta a chciałem to na koniec Rady przekazać ileś tam 

osób na pewno wejdzie do Rady żeby to kontynuować. Mogę powiedzieć, że mnie to na tym 

bardzo zależy, ponieważ 20 lat już dawno temu skończyłem i chciałem żeby się Rada do tego 

przykłoniła. A nie przeszkadzała na przyszłość oni zasłużyli na szacunek i to w interpelacjach 

chciałem to przekazać żeby pan Wójt przywrócił ten temat.  Dziękuję serdecznie.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Organizatorem tego typu wydarzeń nie 

koniecznie musi być gmina to też może być inicjatywa lokalna. Ja tylko dodam mam tylko 

jedną obserwację, że tego typu wydarzenia niestety przyciągają garstkę osób i to właściwie tutaj 

nas, którzy siedzimy na tej Sali właściwie plus ksiądz. Natomiast chcę zaznaczyć, że my, jako 

Urząd Gminy dbamy o wszystkie groby i pomniki na cmentarzu parafialnym i co roku przed 

15 sierpnia gruntownie czyścimy ten pomnik Bolesława Krzyżowskiego i składamy tam 

wieniec zapalamy znicz. Natomiast kwestia mszy i ewentualnego uroczystego złożenia 

wieńców jest sprawą otwartą nie koniecznie musi to Urząd Gminy organizować.” 

Radny pan Stanisław Jachacy: „Natomiast panie Wójcie chodzi o to, że to prawda, że garstka 

ludzi przychodzi, bo to są i wakacje i tam inne sprawy ludzie się rozjeżdżają natomiast na 

pewno taka garstka ludzi jak przejdzie się jak to się mówi tak jak było to dotychczas to na 

pewno podnosi to rangę i statut Wójta publicznie no i młode pokolenie coś tam widzi zawsze 

ktoś tam z rodziną przyjdzie. Ci ludzie zasługują na taki szacunek tak uważam. Dziękuję.”  
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję. 

 

o godz. 2017 opuściła obrady Radna pani Halina Adamska 

 

Ad.20.  

 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska otworzyła dyskusję. 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Dziękuje pani Przewodnicząca. Ja może zapytam, bo z tymi 

wodociągami, które są jeszcze kończone w miejscowościach chyba są jeszcze kończone, bo nie 

mamy wiedzy a zawsze, co kwartał Wójt nam takiej informacji udzielał w przeszłości. Jakie są 

etapy i kiedy będą skończone inwestycje w Woli Rasztowskiej, Roszczepie i Kruszu, jeżeli jest 

to przedłużane to w paru zdaniach oczywiście, co jest tego przyczyną panie Wójcie.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Co jest przyczyna no oczywiście wykonawca i 

brak pracowników. Natomiast w tej chwili jest sytuacja taka, że sieci są wykonane, odbyły się 

próby szczelnościowe oraz badania bakteriologiczne, złożone są dokumenty o wydanie 

pozwolenia na użytkowanie. Najbardziej zaawansowana jest Wola Rasztowska, Krusze, 

Roszczep też właściwie sieć już jest wykonana tam jeszcze parę przyłączy jest do wykonania.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „To, kiedy panie Wójcie można przewidywać już definitywne 

ukończenie. Bo ja tu nawiązuje do tego tak jak i pan i my tutaj Radni żeśmy przyjęli sobie na 

początku kadencji takie zadanie, że chcemy, jako priorytet traktować to wodociągowanie gminy 

i żeby to skończyć i czy inaczej. Czy my jeszcze w tej kadencji możemy powiedzieć, że 

zakończymy to tak finalnie żeby to jak to się mówi odhaczone, że skończyliśmy 

zwodociągowanie gminy ta kadencja i Rady i Wójta.”  

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Bardzo bym chciał natomiast patrząc na te 

firmy, które to realizują to ja już nie chcę nawet żadnych terminów deklarować, myśleć, o jakich 

kolwiek terminach. Po prostu umowy się pokończyły po zakończeniu robót naliczone zostaną 

odsetki i to wszystko, co mogę zrobić. Nie mam oczywiście żadnych podstaw do rozwiązania 

umowy pozostaje nam cierpliwie czekać no wydaje się, że powinniśmy w tym roku zakończyć 

budowę. Natomiast ja już nie jestem tutaj, co kolwiek zadeklarować jakby sytuacja na rynku 

pracy jest tak tragiczna, że to już tyle osób o tym mówiło, że tutaj już nie ma, co więcej 

dodawać.” 

Radny pan Stanisław Jachacy: „Może do wcześniejszej swojej wypowiedzi chciałem 

wspomnieć Aleksandra Kanie, na którego się pojawiło w tej chwili symboliczny napis rodzinny 

Aleksander Kania żył 27 lat rozstrzelany przez hitlerowców 29 maja 43 r. w Rybienku 

spoczywa w leśnej mogile razem z 256 ofiarami tej zbrodni. Tak się składa, że jakąś naszą 

gminę to takie tragedie nie dotknęły. Ale do tej wcześniejszej wypowiedzi chciałem jeszcze 

dołączyć wspomniałem pana Makowskiego teraz niedawno jego brat zmarł Tadeusz Makowski 

z Ostrówka chyba pochodził w 15 r. miał 95 lat została tabliczka umieszczona tu na grobie. 

Dziękuję serdecznie.” 

Radny pan Andrzej Pisarek: „Tak przy okazji, bo może pani zaraz ewentualnie zamknie 

posiedzenie. Chciałem zapytać tylko czy jest jeszcze planowana w tej kadencji sesja Rady tzn. 

sesja zwyczajna. Jeszcze zostaje protokół z czerwca nieprzyjęty. ” 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „To ja mam dwa wnioski. Panie 

Wójcie ja mam takie dwie sprawy różne to już też padało na zebraniu sołeckim w Nowym 

Kraszewie chodzi mianowicie o to jest prośba oczywiście mieszkańców. Bo gmina się rozrasta 

i przybywa nowych mieszkańców w Nowym Kraszewie w kierunku Starego Kraszewa są nowe 

budynki i tam są słupy, na których trzeba by było dowiesić 4 lampy. Nie wiem czy jest to 

możliwe z jakiś tam bieżących środków.” 

Wójt Gminy Klembów pan Rafał Mathiak: „Jako wniosek do budżetu na przyszły rok.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska: „Do budżetu tak. To druga 

sprawa właśnie też dotycząca oświetlenia kwestia Dobczyna ul. Dworskiej i Wierzbowej tam 

na którymś momencie kończy się oświetlenie na Wierzbowej nie dochodzi, że tak powiem i nie 

oświetla ostatniego budynku. I też chciałabym nie wiem być może z osobą, która zajmuje się 

inwestycjami w gminie pojechać zobaczyć linia energetyczna oczywiście jest tylko gdzie 

ewentualnie trzeba by było dostawić słup, co w tym kierunku zrobić i gdzie dowiesić lampy 

żeby ci mieszkańcy a jest ich sporo żeby mieli możliwość bezpiecznego dotarcia do domu 

zwłaszcza też, że mieszkają tam dzieci a już robi się ciemno ze szkoły jak chodzą pieszo jest 

bardzo niebezpiecznie. To rozumiem, że trzeba by było to w formie wniosku do budżetu, dobrze 

to tak zrobię. I jeszcze chciałam poinformować wszystkich państwa Radnych o tym, że do 16 

września należy złożyć oświadczenie majątkowe tak w kwestii przypomnienia.” 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Emilia Kamińska zamknęła dyskusję. 

 

Ad.21.  

 

Zamknięcia obrad XXXV zwyczajnej sesji Rady Gminy dokonała Wiceprzewodnicząca Rady 

Gminy pani Emilia Kamińska. 

  

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

    Protokołowała:                                                                                             

                                                                                                                             

Agnieszka Adamczyk                                                                                     

  

   

  

                                                                                                                                            

 

                                                                                                                                         

 

 

  


